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ОЦІНКИ ДІЯЛЬНОСТІ ВЛАДНИХ СТРУКТУР 
У ПІДГОТОВЦІ ДО ЄВРО-2012 
 
Позитивні відгуки у ЗМІ 

 
Олімпійська чемпіонка С. Захарова переконана, що проведення 

чемпіонату Європи з футболу в Україні матиме значний суспільний 
резонанс і допоможе нарешті українцям стати на шлях здорового способу 
життя. Вона переконана, що проведення у країні спортивної події такого 
масштабу допоможе привернути увагу суспільства до розвитку спорту та 
пропагування здорового способу життя.  

«Проведення Євро-2012  –  величезний поштовх для залучення молоді у 
спорт. Для нашої країни це вкрай необхідно. Ми досі не можемо зробити над 
собою зусилля і почати приділяти розвитку спорту значну увагу. У світі 
існує кілька моделей розвитку спорту: одні країни, наприклад, Китай, на 
100 % фінансують розвиток спорту з державного бюджету. Інші, як от  США 
– навпаки, навіть не мають державного органу, який би опікувався спортом, 
там все фінансується приватним коштом. Україна, як завжди, десь на межі», 
– розповіла спортсменка.  

«Спорт має стати для України такою ж провідною сферою, як культура, 
наука. Я завжди захищатиму розвиток спорту. Мені прикро, що в Україні 
досі цьому питанню поки що приділяють недостатньо уваги»,  – зазначила 
С. Захарова. На її переконання держава потребує чіткого визначення щодо 
стратегії розвитку спорту та джерел фінансування. Підготовка до Євро-2012 
привернула увагу підприємців до спортивної складової  і змусила державу 
вкласти кошти у сучасні футбольні арени (С. Захарова: «Євро-2012 приведе 
молодь у спорт» // Інформаційний центр «Україна-2012» 
(http://ukraine2012.gov.ua/news/190/52131). – 2012. – 15.03). 

 
 

 
Негативні відгуки у ЗМІ 

 
Защитники животных на итальянских стадионах возлагают вину за то, 

что в Украине безжалостно истребляют бродячих собак и кошек накануне 
Европейского чемпионата по футболу, на главу УЕФА М. Платини. Об этом 
пишет газета Corriere della Sera. 

«УЕФА, прекрати истребление собак в Украине!», – такие плакаты 
появились во вторник вечером на стадионе Сан-Сиро на матче 1/8 Лиги 
чемпионов, и они адресованы президенту Европейского футбольного союза 
М. Платини. За пределами стадиона активисты Международной 
организации по защите животных устроили акцию протеста с «обагренными 
кровью» воздушными шарами, чтобы осудить тихое истребление бродячих 
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собак в Украине, где наряду с Польшей будет проходить европейский 
футбольный чемпионат. 

По данным защитников животных, только в 2011 году были истреблены 
20 тыс. кошек и собак в примитивных печах, при помощи таблеток 
изониазида и фосфата цинка. Эти жестокие методы обрекают животных на 
медленную и мучительную смерть при полном равнодушии местных 
властей и самой УЕФА, которая, если верить обвинениям, оказывает на 
правительство Киева давление в плане наведения чистоты на улицах 
накануне ЧЕ. 

«Мобилизация важная, но запоздалая. Руководителям футбольного 
мира не нравится, когда об этом говорят, – сказал А. Чистернино, фотограф 
и корреспондент Международной организации по защите животных в 
Украине. – Животных убивают ночью. После запрета печей для сжигания 
стали использовать яд: сначала это был мышиный яд, который вызывает 
спазмы и продлевает мучения, но некоторых можно было спасти. Теперь 
применяется более изощренный метод: смертельная смесь мышьяка и ртути, 
убивающая за несколько секунд. Мы также получаем из Донецка сообщения 
о том, что собакам дают наркотики и еще живыми бросают в ямы, которые 
потом заливают цементом». 

В интернете идет сбор подписей под обращением к Президенту 
Украины В. Януковичу об изменении закона и усилении санкций за жесткое 
обращение с животными. В Украине появились добровольцы, которые 
устраивают собачьи приемники и организуют ночные рейды, чтобы спасти 
щенков и беззащитных животных. Некоторые добровольцы уже 
подвергались нападениям, запугиваниям, избиениям (В истреблении 
бродячих собак в Украине обвинили М. Платини // Версии.com 
(http://www.versii.com/news/251646). – 2012. – 16.03). 

 
* * * 

Заместитель председателя Верховной Рады Н. Томенко заявляет, что 
Кабинет Министров скрывает информацию об осуществлении 
государственных закупок для подготовки к чемпионату Европы по футболу 
в 2012 году. Об этом говорится в сообщении пресс-службы политика. По 
мнению Н. Томенко, то, что в Раде не была заслушана информация Кабмина 
об осуществлении данных закупок, является свидетельством наличия 
нарушений при их проведении. 

Также, то, что в Раде не была заслушана информация Кабмина об 
осуществлении данных закупок, является свидетельством наличия 
нарушений при их проведении. 

  «С одной стороны парламент и все фракции поддерживают 
эффективную и успешную подготовку к проведению Евро-2012. Вместе с 
тем, если мы даем возможность правительству и чиновникам осуществлять 
государственные закупки без тендера, возникает много соблазнов 
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использовать эти бюджетные средства ненадлежащим образом», – отмечает 
Н. Томенко. 

Кроме того, политик считает, что заслушивание данной информации 
важно в контексте сообщений СМИ о злоупотреблениях власти при 
распределении данных средств. 

В частности, Н. Томенко подчеркивает необходимость заслушать 
информацию относительно объектов напрямую не связанных с подготовкой 
и проведением чемпионата Европы по футболу-2012 – вертолетной 
площадки в Черкассах возле Тарасовой горы, а также реконструкции 
Национального культурно-художественного и музейного комплекса 
«Художественный арсенал» в Киеве. 

За включение в повестку дня проекта постановления 7523, которым 
предлагалось заслушать информацию Кабмина относительно данных 
госзакупок, проголосовало 164 депутата из 226 минимально необходимых. 

Напомним, что в январе Н. Томенко и депутат от фракции «Блок 
Ю. Тимошенко-Батьківщина» О. Семерак предлагали парламенту заслушать 
до 16 марта информацию Кабмина об осуществлении государственных 
закупок для подготовки и проведения финала Чемпионата Европы по 
футболу в 2012 году. 

В июле 2010 года Рада разрешила госзакупки для подготовки к 
проведению чемпионата Европы по футболу в 2012 году, у одного 
участника без согласования с Минэкономики (Кабмин скрывает, сколько 
денег потратил на Евро-2012, – Н. Томенко // Минфин.com.ua 
(http://minfin.com.ua/2012/03/14/558855)). 

 
* * * 

В Европе началась информационная кампания против Украины, 
которой через два месяца предстоит принимать Евро-2012. Группа 
евродепутатов обратилась к президенту УЕФА М. Платини с письмом, в 
котором перечислены проблемы с демократией и правами человека в 
Украине. Одновременно созданное оппозиционно настроенными 
гражданами общественное «Движение умных» предложило европейцам 
бойкотировать футбольный чемпионат. 

Депутаты Европарламента заявили в письме М. Платини, что команда 
В. Януковича, расправившись с оппозицией, попытается использовать 
европейский футбольный чемпионат для упрочнения своих позиций в 
Украине и за рубежом. Потому некоторые менеджеры футбольных команд 
хотят бойкотировать украинскую часть соревнований, отметили 
европейские политики. 

Попросив М. Платини не закрывать глаза на ситуацию, сложившуюся в 
Украине, депутаты заявили: «Мы призываем вас выступить в роли 
представителя тех прав, которые являются неотъемлемыми для нашего 
международного сообщества, и поднять ваш голос в поддержку не только 
украинского народа, но и всех европейцев». В целом от президента УЕФА 
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требуется серьезно поговорить с представителями украинской власти о 
положении с демократией и о судьбе арестованных оппозиционных 
политиков – экс-премьера Ю. Тимошенко, экс-главы МВД Ю. Луценко и 
других, менее известных бывших чиновников из оранжевого лагеря. 

В день, когда было обнародовано обращение депутатов, в социальных 
сетях активизировалось «Движение умных», лидером которого считается 
Д. Олейников, предприниматель, бежавший из Украины в сентябре. Летом 
его компания попала под прицел правоохранительных органов: формально 
Д. Олейникова обвинили в нелегальном производстве продукции с 
символикой Евро-2012. Сам предприниматель счел причиной гонений 
печать на футболках слогана «Спасибо жителям Донбасса…» – первой 
фразы неприличной кричалки, которую в начале августа болельщики 
скандировали в Киеве на новом стадионе. Д. Олейников, до сих пор 
опасающийся за безопасность своих родных, считает, что власть перешла 
все границы, попирая закон в угоду единой цели – создать комфортные 
условия для жизни и бизнеса команде во главе с В. Януковичем. «Украина 
сейчас нуждается в демократии и свободе, а не в шоу», – пояснило 
европейцам «Движение умных». 

Руководитель агентства спортивного маркетинга SportBiz 
К. Хорошилов считает, что сорвать проведение Евро-2012 уже невозможно: 
никаких формальных оснований не существует, М. Платини совсем недавно 
похвалил украинскую власть за подготовку к чемпионату, а от политических 
передряг он традиционно держится подальше. Европейское сообщество, 
интересующееся футболом, вообще обычно не вникает в политические 
тонкости. «Все четыре украинских города, которые будут принимать матчи 
Евро-2012, – Киев, Донецк, Львов, Харьков – готовы к чемпионату. 
Стадионы, гостиницы, дороги, аэропорты – многое построено с нуля, другие 
объекты приведены в надлежащий вид. Остались детали – все будет сделано 
в срок. Чемпионат состоится», – уверен эксперт. По данным Национального 
агентства Украины по подготовке к Евро-2012, за четыре года на проекты, 
связанные с футбольным чемпионатом, было потрачено 5,25 млрд долл. 
Примерно половина этой суммы была направлена на строительство и 
реконструкцию стадионов и аэропортов. 

Руководитель Международного института демократий С. Таран 
отметил, что письмо европейских депутатов, как и инициативы украинского 
общественного движения, закрепляют общий негативный фон восприятия 
команды В. Януковича в мире. «Если нет справедливого суда для 
Ю. Тимошенко и Ю. Луценко, то где гарантии, что этот суд будет 
справедливым по отношению к какому-нибудь иностранному бизнесмену? 
Кто захочет работать в стране, где законы применяются избирательно, а 
права и свободы гарантируются только группе избранных граждан – 
властной верхушке и ее окружению?» – сказал эксперт. По его мнению, 
письмо европейских политиков к М. Платини не окажет немедленного и 
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прямого воздействия на ситуацию, но подействует по принципу «капля 
камень точит». «Сейчас Евросоюз фактически выжидает. 

Руководитель Института украинской политики К. Бондаренко не 
разделяет пессимистических прогнозов. В комментарии он отметил: 
«Группа европейских депутатов, подписавших письмо М. Платини, – это 
давние лоббисты интересов Ю. Тимошенко. Они не в первый раз делают 
политические заявления против украинской власти. Ничего нового в этом 
нет. Известно также, что в ЕС есть силы, добивавшиеся, чтобы у Украины 
отобрали право проводить Евро-2012. Мол, еще и сейчас не поздно 
перенести чемпионат в другую страну, уже располагающую развитой 
инфраструктурой. Понятно, что подобное не произойдет. Но, думаю, воду 
мутят те, кто противодействует евроинтеграции Украины». 

Источник, близкий к МИД Украины, подтвердил распространенную 
ранее информацию о том, что на 30 марта назначена новая дата 
парафирования текста соглашения об ассоциированном членстве между 
Украиной и ЕС. Источник допустил, что призыв евродепутатов к 
М. Платини – это попытка снова сорвать первый этап евроинтеграционного 
процесса. Политолог К. Бондаренко не исключил такого сценария, однако 
счел более вероятным спокойное и планомерное развитие событий. «Ранее 
документ не был подписан, потому что у сторон были разные позиции по 
принципиально важным положениям документа, касающимся как 
перспективы полноправного членства Украины в ЕС, так и торгово-
экономических аспектов отношений. Вероятно, сейчас уже разработан 
компромиссный вариант. Но его, насколько мне известно, никто из 
экспертной среды еще не видел», – сказал К. Бондаренко (Европейцам 
предлагают бойкотировать футбольный чемпионат в Украине // From-
UA (http://www.from-ua.com/nocomments/8215c56212588.html). – 2012. – 
14.03). 

 
* * * 

Руководство Евро-2012 в Польше разозлило фанатов-католиков, 
запретив кресты. 

Разозленные консервативные депутаты говорят, что недавно 
опубликованные Польской футбольной ассоциацией инструкции о том, что 
могут и что не могут брать с собой на стадионы фанаты, включают 
«антикатолический» запрет на библии и кресты. 

«Похоже на то, как будто католицизм в опале. Я категорически 
протестую и требую принятия скорейших мер по изменению этих правил», – 
сказала депутат А. Собеска в письме министру спорта Д. Мухи. 

Протестующие утверждают, что новый список запрещенных предметов 
перешел черту, указав библию в категории «Материалы, содержащие 
элементы расизма, ксенофобии, политики, религии и пропаганды». 

Другие пункты включают запрет на оглушительные дудки вувузела, 
которые доминировали в шуме на предыдущих крупных турнирах (На Евро-
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2012 запретили нательные кресты // Левый берег  
(http://lb.ua/news/2012/03/20/141750_evro2012_zapretili_natelnie.html)). 

 
 

 
ХІД ПІДГОТОВКИ ДО ЄВРО-2012 

 
85 % квитків на матчі Євро-2012 викупили уболівальники з України та 

Польщі. Про це розповів операційний директор турніру М. Каллен. 
«На підставі цифр першого етапу продажу квитків, які продавались у 

вільному доступі через сайт УЄФА, можна зробити висновки, що найбільшу 
активність проявили мешканці приймаючих країн – України та Польщі, які 
викупили 85 % тікетів. 

До десятки найактивніших країн, фани яких приїдуть в Україну, 
входять Німеччина, Молдова, Росія, Швейцарія, Румунія, Сполучені Штати, 
Англія та Франція», – сказав М. Каллен (В УЄФА кажуть, що 85 % 
квитків на матчі викупили уболівальники з України та Польщі // 
Чемпіон (http://www.champion.com.ua/euro2012/2012/03/14/483978)). 

 
* * * 

На початку травня відбудеться передача усіх арен Євро-2012 в 
управління УЄФА. Підготовка стадіонів до матчів триватиме близько 
місяця. Головні точки приготувань, передбачені Європейською футбольною 
асоціацією, стосуються функціонування арени, якості полів, 
представницького і рекламного напрямку, а також облаштування медіа-зони 
і зони гостинності.  Про це розповів операційний директор  УЄФА 
М. Каллен.  

 «Згідно з угодою мають бути припинені всі заходи на арені, в тому 
числі, і в президентській ложі. За цей період – місяць до старту турніру – 
фахівці союзу готуватимуть стадіон до матчів, як з точки зору 
організаційної, так і з точки зору безпекової складової. З 9 травня до 
8 червня на кожному стадіоні має бути встановлено багато додаткових 
об’єктів, відбудеться брендування певних місць, встановлять рекламні 
вивіски», – зазначив футбольний чиновник.  

За його словами, будуть облаштовані також медіа-центри та трибуни 
для роботи ЗМІ, зони гостинності. Особливу увагу буде також приділено 
газону, щоб він відповідав найвищій якості під час чемпіонату. Контракт 
передбачає, що УЄФА платитиме аренам орендну плату за цей період 
використання (Управління УЄФА стадіонами: газон, безпека і 
гостинність // Інформаційний центр «Україна-2012» 
(http://ukraine2012.gov.ua/news/182/52127). – 2012. – 15.03). 
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* * * 
На непомірні апетити українських готелярів звернули увагу в УЄФА. 

Виконавчий директор UEFA Events SA, у недавньому минулому 
генеральний секретар цієї організації Д. Тейлор нагадав, що 13 із 16 збірних-
учасниць Євро-2012 будуть базуватися у Польщі. Він підкреслив, що 
рішення про вибір місць базування обрали самі національні асоціації.  

 «Я думаю, що причини такого вибору пов’язані з транспортом, з 
цінами на розташування, які вони вибирали як свої базові табори, і з 
інфраструктурою країни в цілому. Але, перш за все, це питання до збірних 
та національних асоціацій країн-учасниць. Ми дали їм весь перелік 
варіантів, вони їздили і вивчали умови», – сказав Д. Тейлор.  

 При цьому виконавчий директор UEFA Events SA зазначив, що 
інфраструктура в Польщі в цілому більш розвинена, аніж в Україні, і УЄФА 
хоче бути впевнений у тому, що в Польщі успішно будуть вирішені 
транспортні питання у зв’язку з такою кількістю збірних, що базуються там.  

Д. Тейлор знову запропонував власникам готелів в Україні замислитися 
про рівень цін на розташування.  

 «Один з викликів, які зараз стоять перед нами, це високі ціни на готелі 
в Україні. Це викликає у нас певне занепокоєння. Але УЄФА не може 
зафіксувати ці ціни, ми не управляємо готелями. Ця ситуація створює не 
дуже хороший імідж для країни. Ми говоримо на цю тему з владою, з 
готелями, і намагаємося змусити їх усвідомити, що розумний рівень цін 
забезпечить те, що люди приїдуть в Україну, отримають задоволення і 
повернуться знову», – сказав він.  

 При цьому представник УЄФА розуміє, що в Україні менше готелів, 
ніж у тій же Польщі, і тому ціни на номери в українських готелях звичайно 
будуть вищі від польських.  

 Нагадаємо, що антимонопольний комітет України вже проводить 
розслідування за фактом завищення цін на готельні та транспортні послуги, 
пов’язаного з проведенням в Україні Євро-2012.  

 У лютому тему надмірної дорожнечі українських готелів коментував і 
віце-прем’єр – міністр інфраструктури Україні Б. Колесніков. Він заявив, що 
якщо готелі не знизять до Євро-2012 ціни, то вболівальникам буде вигідніше 
літати на матчі, ніж проживати в Україні.  

 «Для нас головне – це авіація. Зараз готелі підняли ціну. Бюджетними 
компаніями можна за 200 дол. злітати з Європи на гру в Україну. Три матчі в 
кожної збірної – це 600 дол. А жити тут буде дорожче. Якщо готелі не 
знизять ціну, то нічого не зароблять», – наголосив урядовець.  

 В Асоціації готельних об’єднань і готелів міст України повідомили, що 
з проблемою завищених цін дуже добре ознайомлені.  

 «Ми про неї знаємо. В березні відбудеться засідання Ради з туризму і 
курортів. Ми це питання будемо розглядати. Тому що це ненормально. Я в 
готельному господарстві працюю 44 роки, проводив Олімпіаду-80 – був 
відповідальним за розміщення гостей. Сьогоднішнє підняття цін – це 
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ненормально. Ми ставимо це питання перед урядом», – зазначив 
М. Євдокименко, голова правління Асоціації готельних об’єднань і готелів 
міст України. За його словами, якщо готелярі не дослухаються до вимог 
Асоціації, то це буде катастрофою для українських готелів.  

 Свою стурбованість високими цінами на проживання в українських 
готелях міст-господарів висловив директор турніру Євро-2012 М. Кален.  

 Окрім того, на його думку, одним із викликів у підготовці до 
проведення чемпіонату Європи з футболу 2012 року є відстані між містами і 
можливі у зв’язку з цим логістичні проблеми.  

 «Одним із викликів цього турніру були відстані між містами. Але є 
географія, ми не можемо рухати міста, ми можемо тільки переміщати 
людей», – сказав виконавчий директор УЄФА.  

Д.  Тейлор зазначив, що протягом всього турніру можуть виникати 
транспортні та логістичні проблеми, тому УЄФА розраховує на гнучкість і 
сприяння влади України та Польщі у вирішенні даних питань. За його 
словами, співпраця з країнами-господарями чемпіонату в останні два роки 
дає підстави розраховувати на успішне їх вирішення.  
«Я скажу, що ми не можемо гарантувати хороший футбол на полі, але ми 
можемо гарантувати хороші умови перебування під час турніру. У нас 
будуть повні стадіони, ми продали квитки. У нас є можливості для 
переміщення людей. Наприклад, Україна прийняла деякі рішення, зокрема, з 
впровадження політики «відкритого неба», – вказав він.  

 Але, незважаючи на все це, Д. Тейлор вважає, що Україна і Польща 
чудово впоралися з підготовкою стадіонів до Євро-2012. «Усі стадіони, які 
були підготовлені до цього турніру, чудові. І це надбання, яке залишиться 
після турніру і стане хорошою базою для розвитку футболу в Польщі та 
Україні», – переконаний він.  

 Виконавчий директор UEFA Events SA впевнений, що чемпіонат 
Європи 2012 року буде успішним турніром. «Були певні питання і проблеми 
під час підготовки, але тепер важливо сказати, що цей турнір буде 
справжнім фестивалем футболу. І зараз ми вийшли на завершальну стадію 
підготовки», – заявив він (Іваночко Я. Заробити на Євро-2012:УЄФА 
стурбована цінами на проживання в українських готелях // Львівська 
Пошта (http://www.lvivpost.net/content/view/14280/490). – 2012. – 13.03). 

 
* * * 

Президент Украины В. Янукович возложил обеспечение правопорядка 
во время Евро-2012 на Секретаря Совета национальной безопасности и 
обороны Украины А. Клюева. Об этом говорится в Указе № 203/2012 «О 
некоторых вопросах координации деятельности вспомогательных органов, 
образованных Президентом Украины», сообщает пресс-служба Главы 
государства. 

Согласно тексту Указа, координация деятельности вспомогательных 
органов, образованных Президентом Украины для обеспечения 
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безопасности и правопорядка во время подготовки и проведения в Украине 
финальной части чемпионата Европы 2012 года по футболу, осуществляется 
Секретарем Совета национальной безопасности и обороны Украины. Указ 
вступает в силу со дня его опубликования (В. Янукович назначил А. Клюева 
ответственным за безопасность Евро-2012 //  Левый берег 
(http://lb.ua/news/2012/03/16/141326_yanukovich_naznachil_klyueva.html)). 

 
* * * 

У Украины осталось еще много работы перед началом Евро-2012. Об 
этом заявил Президент Украины В. Янукович.  

«Очень много еще осталось работы. Огромная ответственность, 
огромные ресурсы уже задействованы, еще будут задействованы, но мы не 
имели права по-другому подходить. Для нас это большая честь и мы, 
конечно, сделаем все, чтобы с достоинством все выполнить, потому что от 
этого зависит имидж нашего государства. 

Также В. Янукович считает, что различий между украинским и 
российским болельщиком нет. 

«Неоднократно приходил к мысли, что болельщики везде одинаковые, 
только традиции немного отличаются. Нам нужно учиться у болельщиков, 
например, Испании или Англии, или Италии. Мне нравится, как они поют 
гимны своих стран. Последнее время наши фаны начали немножко 
подтягивать эту культуру. Уверен в том, что мы очень скоро выйдем на 
такой же уровень боления», – отметил Президент (В ночь перед Евро-2012 
мы еще что-то будем мести – В. Янукович // Независимое Бюро 
Новостей (http://nbnews.com.ua/news/33601). – 2012. – 20.03). 

 
* * * 

Українці та гості столиці не відчують жодного дискомфорту з 
транспортним забезпеченням – Київ зможе забезпечити достойне 
транспортне обслуговування Євро-2012. Про це повідомив віце-прем’єр-
міністр – міністр інфраструктури Б. Колесніков за підсумками наради щодо 
нелегальних автоперевезень. 

«Київ тільки за останні три тижні отримав 400 автобусів та тролейбусів, 
згодом отримає ще 600. Таким чином, до середини наступного року Київ 
відновить свій радянський парк, який був до 1991 року, – сказав 
Б. Колесніков. – Проблем із транспортним забезпеченням як Євро-2012, так і 
надалі не буде». 

Б. Колесніков при цьому зауважив, що розвиток ринку легальних 
автоперевезень сприятиме оновленню автоперевізниками свого парку. 
«Якщо легальні перевізники побачать ринок – вони самі почнуть 
оновлювати свій рухомий склад, розширювати мережу, – сказав він. – А чим 
більше буде пасажирів, чим більшою пасажиромісткістю буде рухомий 
склад – тим дешевше коштуватимуть квитки: адже цілком зрозуміло, що 
вартість перевезення буде нижча в того перевізника, який везе новим 
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автобусом 50 пасажирів, аніж маршрутка – десятьох. Цінова конкуренція 
сама відрегулює ці питання, адже конкуренція породжує якість». 

Віце-прем’єр-міністр зауважив, що Україні варто орієнтуватися на 
Європу, спиратися на досвід Лондона, який у рамках підготовки до 
Олімпіади зробив ставку на міський транспорт. «Там міський транспорт – 
найвищої якості. Ми повинні наближатися до такої якості в Україні», – 
сказав він (Проблем із транспортним забезпеченням Євро-2012 не буде, – 
Б. Колесніков // Урядовий портал 
(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=245052810&cat_id=
244277212). – 2012. – 19.03).   

 
* * * 

Згідно з правилами Євро-2012 кожна національна федерація-учасниця 
турніру має провести щонайменше одну тренувальну сесію, відкриту для 
широкого загалу до початку першого матчу за своєю участю. 

Як розповів Директор турніру в Україні М. Лубківський, правила Євро-
2012 передбачають проведення декількох відкритих тренувальних сесій, 
йдеться у прес-релізі. 

Публічні тренувальні сесії – це тренування, які відбуваються на 
території тренувального центру відповідної збірної та є відкритими для 
широкого загалу та представників ЗМІ. 

Правилами УЄФА також передбачено проведення відкритих 
тренувальних сесій – тренувань, які відбуваються на території 
тренувального центру та є відкритими для ЗМІ, але не для широкого загалу. 

До таких тренувальних сесій будуть допущені всі представники ЗМІ, 
що отримали акредитацію на турнір або акредитовані відповідною 
національною федерацією. 

Як розповів М. Лубківський, МОК здійснюватиме керівництво 
організацією всіх публічних тренувальних сесій та призначить організатора 
заходу, що нестиме всю адміністративну та організаційну відповідальність. 

За словами М. Лубківського, національні федерації-учасниці турніру 
мають до кінця березня повідомити УЄФА точні дати та час їхніх 
тренувальних сесій та тренувальних матчів, запланованих на груповій стадії 
турніру (Вболівальники зможуть відвідати тренування збірних-учасниць 
Євро-2012 безкоштовно // Чемпіон 
(http://www.champion.com.ua/euro2012/2012/03/14/483992)). 

 
* * * 

Міністерство оборони майже завершило підготовку до чемпіонату 
Європи з футболу. Про це на брифінгу заявив заступник міністра оборони, 
керівник апарату В. Можаровський. 

Він розповів, що перед Міністерством було поставлено завдання про 
антитерористичне забезпечення під час проведення Євро-2012. За словами 
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В. Можаровського, на сьогоднішній день вже затверджено плани підготовки 
і плани виконання завдань. 

 «Міністром оборони затверджена кількість техніки, яка буде 
використовуватися на чемпіонаті, завершено підбір особового складу і вже 
організована підготовка учасників цього заходу до виконання завдання», – 
повідомив він. 

 Заступник міністра сказав, що планується використовувати 28 літаків, 
16 вертольотів, і 10 зенітно-ракетних комплексів. 

 «У квітні заплановані комплексно-штатні тренування із залученням 
особового складу та авіації. Ми зараз домовляємося з польською стороною 
про проведення цих тренінгів спільно», – сказав В. Можаровський 
(Міністерство оборони майже готове до Євро-2012 // Інформаційне 
агентство «Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/node/35821). – 
2012. – 16.03). 

 
* * * 

Министерство культуры Украины в конце марта рассмотрит 
предложения музеев и театров по культурной программы Евро-2012. Об 
этом во время пресс-конференции заявил министр культуры М. Кулиняк. 

«Работа по подготовке к Евро не останавливается, она сейчас 
активизируется. До конца месяца мы соберем Музейный совет вместе с 
ИКОМом (Украинский национальный комитет Международного совета 
музеев - Ред.) И послушаем их предложения», – отметил М. Кулиняк. 

«Мы отрабатываем работу по репертуару. Мы будем также собирать 
совет директоров театров», – добавил он. 

По словам министра, на основе этих предложений будет сформирован 
культурную программу для туристов в городах, принимающих Евро-2012. 

«Мы скоординируем эту работу и тогда сможем сформировать 
целостную программу по Евро-2012», – подчеркнул М. Кулиняк. 

Как отметил чиновник, Минкультуры также присоединится к 
проведению церемонии закрытия чемпионата, который, как известно, 
состоится в Украине. 

«Мы нашли взаимопонимание с вице-премьером Б. Колесниковым, что 
мы, конечно, насколько сможем, приобщимся к ее проведению. Я думаю, в 
ближайшие недели мы проведем совместное заседание и тогда сможем 
четко ответить, как будет выглядеть концепция закрытия Евро-2012», – 
подчеркнул министр. 

М. Кулиняк добавил, что поддержал инициативу руководства 
Национального цирка. 

«Они предложили установить большие плазменные экраны – это будет 
еще одна площадка для просмотра болельщиками матчей Евро-2012. Я 
такую инициативу поддержал, потому что это еще один источник прибыли 
для этого заведения», – сказал он (Минкультуры сформирует программу 
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для туристов к Евро-2012 // Ирта-fax 
(http://irtafax.com.ua/news/2012/03/2012-03-19-15.html)). 

 
* * * 

Під час Євро-2012 в Україні очікують понад мільйон іноземних 
туристів. Винахідливі українці запропонують їхній увазі цілу низку 
альтернатив традиційним міським екскурсіям. 

Поки держава думає, як краще вирішити питання із можливими 
проблемами розміщення та пересування гостей Євро-2012, українці 
шукають альтернативні шляхи, аби зробити перебування іноземців в Україні 
незабутнім. Так, поряд із традиційними екскурсіями починають з’являтися і 
більш креативні пропозиції. 

Зрозуміти українську культуру через емоції та власні переживання 
пропонує, наприклад, новостворений проект Wow Ukraine. Його 
організатори переконані: наявні екскурсії по Києву та інших містах є 
штампованими, їм бракує інтерактивності та яскравих емоцій. Відтак, 
вирішили розробити альтернативний варіант – екскурсії-шоу, центром яких 
є театральне дійство. «Гість долучається до реконструкції «рольовиками» 
певної історичної події з української історії. Це можуть бути і часи 
Київської Русі, і більш сучасні – завоювання Києва у 1917 році. «Битва» 
відбуватиметься костюмовано, зі зброєю відповідного часу, атрибутами», – 
розповіла керівник проекту О.  Хомета. 

Wow Ukraine пропонує і тематичні екскурсії – радянським, військовим, 
ароматним, гастрономічним чи розбещеним Києвом. Тут емоційна складова 
також на першому місці: в екскурсії Київ радянський підготована група 
людей запрошуватиме гостей приєднатися до пікніка, заспівати під гітару, 
поїсти шашлики – відпочити «по-радянськи». Вартість таких екскурсій буде 
середньою у порівнянні з іншими на ринку – 150-180 грн. 

Ще одна новаторська послуга до Євро-2012 – «персональний асистент», 
який стане другом іноземця на час перебування в Україні. Він буде і 
перекладачем, і менеджером поїздки Україною, і просто другом. 
Організатори переконані: мовний бар’єр – одна із головних перешкод для 
розуміння України. Крім того, без інсайдера не завжди можна зрозуміти 
особливості країни, а також порозумітися у транспорті, на базарі, в міліції 
чи просто на вулиці. Вартість послуги залежатиме від тривалості подорожі і 
коливатиметься від 500 до 1000 грн на день. 

Чимало креативних екскурсій пропонує й агенція Цікавий Київ. Серед 
найцікавіших – екскурсії до Чорнобиля, підземеллями, незвичайними 
подвір’ями, огляд пивних пабів із поясненнями, як треба відпочивати в 
Києві. Дуже багато іноземців, на думку директора агенції А. Фінберга, 
приїздять до Києва заради Чорнобиля та інших об’єктів індустріального 
туризму, що зараз є дуже популярним у світі. 

Тож до числа креативних потрапила і спеціальна екскурсія тунелями 
сталінських часів навколо Дніпра. Вона передбачає огляд залишків 
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грандіозного надсекретного будівництва 1930-х років, ініційованого 
особисто Сталіним. Учасники екскурсії матимуть змогу пройти як всередині 
тунелів, так і згори по них. Вартість англомовних екскурсій агенції – від 
120 грн. 

Є також екскурсія, присвячена історії київських «нічних метеликів» у 
різні епохи. «Ця професія не є новою, і у нас є що розказати про те, якою 
була проституція у Києві у різні часи», – розповів А. Фінберг. 

Чи не кожен турист мріє побачити Київ згори, але знайти вигідну точку 
для того, щоб оглянути місто з висоти пташиного польоту не так просто. У 
столиці для цього є декілька нетрадиційних можливостей. Дах 25-
поверхового житлового комплексу на Севастопольській площі не так давно 
став популярним оглядовим майданчиком Києва. На висоті 100 метрів 
відкривається масштабна панорама правого берегу столиці. До вартості 
підйому у 50 грн входить також кава та прокат біноклів. Час, який можна 
провести на даху, необмежений. 

Піднятися на висоту майже 100 метрів можна і на території музею 
Великої вітчизняної війни. У щиті знаменитої радянської скульптури 
Батьківщина-мати є оглядовий майданчик. Подолати 100-метрову відстань 
допоможуть 2 ліфти та драбини у вузьких трубах.  Вартість підйому – 
200 грн. 

Утім, не лише в столиці готові дивувати туристів. У відповідь на 
завищені ціни у готелях на період проведення Євро-2012 група небайдужих 
українців створила проект Welcome to Ukraine, пропонуючи безкоштовний 
нічліг для туристів. А ще учасники цієї ініціативи безкоштовно 
показуватимуть гостям цікаві місця України. Так, харків’янка В. Склярова 
розробила авторську екскурсію Український Харків. Вона переконана: її 
місто, про яке звично говорять в контексті радянської культури і 
архітектури, має багато автентично українського. 

«У Харкові зараз багато фольклорних гуртів, що відроджують традиції 
Слобожанщини, яку ще називають Слобідчина, тобто «чин свободи». Вони 
складають свій репертуар виключно за результатами власних етнографічних 
експедицій віддаленими селами Харківської області», – розповіла автор 
етнічних турів В. Склярова (Євро-2012: Емоції та гострі відчуття 
замість традиційних екскурсій // Корреспондент.net 
(http://ua.korrespondent.net/dw/1330829-evro-2012-emociyi-ta-gostri-idchuttya-
zamist-tradicijnih-ekskursij). – 2012. – 19.03). 

 
* * * 

Таможенные службы России и Украины, а также их белорусские 
коллеги намерены выделить специальные коридоры для болельщиков в 
пунктах пропуска на госграницах во время проведения Чемпионата Европы 
по футболу 2012 года, сообщила пресс-служба российского таможенного 
ведомства. 
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«Планируется обеспечить постоянный мониторинг движения 
транспортных средств, в особенности накануне проведения матчей, и 
выделить отдельные коридоры в пунктах пропуска для осуществления 
контроля тех транспортных средств, которые следуют на чемпионат «Евро-
2012». В рамках этих мероприятий особое внимание будет уделено 
синхронизации работы таможенных органов в пунктах пропуска и 
организации оперативного информационного обмена между ними в целях 
предотвращения очередей», – говорится в сообщении. 

Как уточняет пресс-служба Федеральной таможенной службы (ФТС) 
России, учитывая прогнозируемое возрастание нагрузок на таможенников в 
период проведения Чемпионата Европы по футболу, таможенные службы 
трех стран разрабатывают меры по достаточному укомплектованию 
подразделений таможенных органов, расположенных в пунктах пропуска. 

Обсуждение вопроса о мероприятиях, посвященных проведению 
Чемпионата Европы по футболу, состоялось в рамках 3-го заседания 
объединенной коллегии таможенных служб государств-членов Таможенного 
союза, прошедшего 15 марта в белорусском Витебске. Во встрече 
принимали участие руководитель ФТС России А. Бельянинов, председатель 
Государственного таможенного комитета (ГТК) Белоруссии А. Шпилевский 
и председатель Государственной таможенной службы (ГТС) Украины 
И. Калетник. 

«В ходе рабочей встречи было заявлено о совместных усилиях по 
созданию благоприятных условий для пересечения границы болельщиками, 
желающими посетить матчи континентального первенства, проводимые на 
территории Украины, и для перемещения товаров, предназначенных для 
организации и проведения чемпионата. В частности, предполагается 
максимально упростить таможенные процедуры при пересечении границы», 
– отмечается в пресс-релизе ФТС. 

По результатам встречи был подписан меморандум о намерениях 
между ФТС России, ГТК Белоруссии и ГТС Украины (Таможенные 
службы РФ и Украины выделят спецкоридоры для болельщиков Евро-
2012 // Четверта Влада  (http://4vlada.net/vneshnyaya-politika/tamozhennye-
sluzhby-rf-i-ukrainy-vydelyat-spetskoridory-dlya-bolelshchikov-evro). – 2012. – 
16.03). 

 
 * * * 

Англомовні працівники МВС будуть відряджені у міста проведення 
Євро-2012. Про це повідомив міністр внутрішніх справ В. Захарченко. 

«Достатня кількість працівників органів внутрішніх справ, які 
володіють англійською мовою. Вони будуть відряджені до міст проведення 
заходів», – зазначив міністр. 

За його словами, зараз МВС навчає на курсах англійської мови тих 
працівників, які охоронятимуть громадський порядок у містах проведення 
чемпіонату. Крім того, правоохоронці сподіваються на допомогу волонтерів 
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у спілкуванні з іноземцями, додав В. Захарченко (У містах проведення 
Євро-2012 працюватимуть англомовні міліціонери // Урядовий портал 
(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=245040073&cat_id=
244276429). – 2012. – 14.03). 
 

* * * 
Усі шість швидкісних потягів виробництва «Hyundai Rotem», що 

обслуговуватимуть гостей майбутнього Євро-2012, прибудуть до України до 
10 травня. Про це розповів заступник генерального директора 
«Укрзалізниці» Л. Лобойко, повідомили у прес-службі Міністерства 
інфраструктури України. 

За словами залізничника, вже відвантажені третій та четвертий склади 
міжрегіональних електропоїздів. Вони прибудуть в Україну у середині 
квітня, а п’ятий та шостий склади – у першій декаді травня поточного року. 
Запуск в експлуатацію всіх шести електропоїздів, як зазначив Л. Лобойко, 
буде здійснено до 1 червня 2011 року («Хюндай» під Євро-2012 прибудуть 
до України до 10 травня 2012ua.net 
(http://2012ua.net/news/khjundaji_pid_evro_pribudut_do_ukrajini_do_10_kvitn
ja/2012-03-14-9417)). 

 
* * * 

За месяц до начала Евро-2012 на территории Украины начнет 
действовать новый Таможенный кодекс, положения которого упростят и 
ускорят таможенные процедуры на государственной границе. Об этом 
заявил председатель Гостаможслужбы И. Калетник во время встречи с 
торговыми представителями и советниками по экономическим вопросам 
посольств стран – членов ЕС, Швейцарии и США.  

 «264 народных депутата проголосовали за принятие новой редакции 
Таможенного кодекса со всеми замечаниями Президента. После подписания 
Главой государства и через месяц после официального опубликования 
новый Таможенный кодекс вступит в силу. Надеемся, что это произойдет 
уже 1 мая», – сказал И. Калетник.  

Он также отметил, что Кодекс получил одобрительную оценку 
европейского и мирового бизнес-сообщества. Ведь он максимально 
адаптирует украинское таможенное законодательство к международным 
нормам. Он обеспечит максимальное упрощение и ускорение таможенных 
процедур, а соответственно – и увеличение товарооборота. Это 
нововведение должно стать приятным сюрпризом для футбольных 
болельщиков, которые уже в июне посетят Украину.  

Председатель Гостаможслужбы призвал представителей 
дипломатических учреждений приобщиться к анализу того, как на практике 
будут действовать положения нового Таможенного кодекса (Новый 
таможенный кодекс существенно упростит пересечение украинской 
границы // Комитет общественного контроля ЧЕ-12 
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(http://www.komitet12.org.ua/vse-o-evro-2012/noviy-tamozhenniy-kodeks-
suschestvenno-uprostit-peresechenie-ukrainskoy-granitsi). – 2012. – 14.03). 

 
* * * 

 Українських прикордонників до Євро-2012 перевдягнуть у нову форму 
Державна прикордонна служба України переходить на нову форму 

одягу, і першими її приміряють прикордонники, задіяні на Євро-2012. Про 
це заявив у Чернігові голова Держприкордонслужби М. Литвин. 

«У першу чергу, на нову форму ми переведемо тих, хто буде задіяний 
на Євро-2012. Усі інші переводитимуться в міру зношення одягу діючих на 
сьогодні зразків», – сказав М. Литвин. 

За його словами, нова форма прикордонної служби – більш 
демократична, демілітаризована, елегантна й приваблива, має розширений 
асортимент. Під час її розробки більше уваги приділялося спеціальному 
одягу, який використовується для несення служби і має бути комфортним 
для виконання різних завдань. А тому форма прикордонників, які, 
наприклад, працюють в оглядових групах, відрізнятиметься від екіпірування 
їхніх колег, які служать в аеропортах чи на кораблях. 

«Це зручна форма, яка відповідає європейським стандартам», – 
підкреслив М. Литвин (Урядовий портал    
(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=245057111&cat_id=
244277212). – 2012. – 20.03). 

 
* * * 

Организация «Футбол против расизма в Европе» (FARE) боится 
проявлений расизма и гомофобии во время чемпионата Европы в Украине и 
Польше.  

«Контроль за расистскими и прочими дискриминационными 
выкриками и символами являлся ключевым элементом деятельности FARE 
на Евро-2004 в Португалии, на чемпионате мира в Германии в 2006-м и на 
Евро-2008 в Австрии и Швейцарии. 

В Польше и Украине такой контроль может быть еще более важным из-
за большого числа ультраправых баннеров и высокого риска проявлений 
расизма, гомофобии и других форм дискриминации», – заявляет FARE. 

FARE будет составлять протоколы о подобных инцидентах на 
стадионах во время матчей чемпионата Европы, и к болельщикам, вина 
которых будет доказана, будут применяться предусмотренные законом 
санкции (Антирасисты будут следить за болельщиками во время Евро-
2012 //  Комитет общественного контроля ЧЕ-12 
(http://www.komitet12.org.ua/vse-o-evro-2012/antirasisti-budut-sledit-za-
bolelschikami-vo-vremya-evro). – 2012. – 14.03). 
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* * * 
Discovery Networks в Центральной и Восточной Европе, на Ближнем 

Востоке и в Африке (CEEMEA) готовит документальный спецпроект к 
«Евро-2012» под названием Engineering the European Championship 
(«Возводя Чемпионат Европы»). 

Двухсерийный документальный проект хронометражем 60 минут 
выйдет в эфир в мае в 105 странах на каналах Discovery в регионе CEEMEA. 
Кроме того, программу будут транслировать в Западной Европе, в частности 
в Великобритании, странах Бенилюкса, Италии и Азиатско-Тихоокеанском 
регионе. 

Лента Engineering the European Championship будет включать в себя 
сюжеты о строительстве новых стадионов в Украине и Польше их 
подготовку к церемонии открытия. В проекте используется воздушная 
видеосъемка, 3D-анимация и интервью с людьми, вовлеченными в 
строительство стадионов. 

«Программа переносит зрителей за кулисы подготовки и 
технологических достижений Чемпионата Европы по футболу, наиболее 
горячо ожидаемого спортивного события 2012 года. Мы уверены, что 
программа станет хитом в Польше и Украине, но так же представляет 
интерес для миллиардов болельщиков, которые готовятся к играм по всему 
миру», – прокомментировал старший вице-президент каналов Discovery 
Networks CEEMEA П. Веллинг. 

«То, что происходит в рамках подготовки к чемпионату Европы, 
является неотъемлемой его частью. Иногда люди покупают билеты, чтобы 
посмотреть на стадион, они хотят быть частью его незабываемой 
атмосферы, а не только просто посмотреть матч. Стадионы являются такой 
же частью матча, как и игроки команд и проект «Возводя Чемпионат 
Европы» расскажет о характере участия Польши и Украины Евро-2012», – 
добавил режиссер А. Слодковски (Discovery готовит документальный 
фильм об Украине и Евро-2012 // Ирта-fax 
(http://irtafax.com.ua/news/2012/03/2012-03-20-16.html)). 

 
 

 

КИЇВ 
 
Реалізація і перспективи 
 

Киев подготовился к проведению финала чемпионата по футболу Евро-
2012 на 100 %. Об этом заявил заместитель главы Киевской городской 
администрации А.  Голубченко. 

«Я думаю, что процентами можно было считать до 1 января 2012 года, а 
после 1 января 2012 любые проценты неуместны. Мы готовы на 100 %. 
Остались текущие вопросы, которые не пришло время выполнять. 
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Например, еще рано строить фан-зону, ее нужно обустраивать с 20 мая, 
учитывая День Киева, 1530-летие города, которые будут проводиться тоже 
на Площади Независимости. Мы спланировали, отработали и ждем 20 мая. 
Далее концепция безопасности – она полностью готова, но практически она 
начнет работать с 7 июня 2012 года, с того момента, как мы откроем фан-
зону и 11 июня сыграем первый футбольный матч», – сказал А. Голубченко. 

При этом А. Голубченко отметил, что вся теоретическая часть 
отработана полностью, и теперь власти ждут, пока придет время воплощать 
все в жизнь (КГГА: Киев полностью готов к Евро-2012 // Утро-Украина 
(http://www.utro.ua/ru/ekonomika/kgga_kiev_polnostyu_gotov_k_evro_201213
32166202). – 2012. – 19.03). 

 
* * * 

Близько 70 тис. любителів футболу зможе прийняти столична фан-зона. 
Про це повідомив заступник голови КМДА А. Голубченко. За його словами, 
це буде закритий периметр, до якого можна буде потрапити вільно, 
безоплатно, але контрольовано. «Вона буде охоронятись як зовні, так і в 
середині. Охоронці будуть детально спостерігати за тим, щоб до фан-зони не 
потрапили заборонені предмети та речі», – наголосив посадовець.  

Відповідно до концепції безпеки у фан-зоні працюватиме понад 
50 відеокамер які фіксуватимуть усе, що відбувається. На вході та виході 
будуть встановлені спеціальні камери-лічильники, які за допомогою 
комп’ютерної програми обліковуватимуть кількість людей, що зайшли та 
вийшли. Це дозволить контролювати, щоб кількість фанатів в середині не 
перевищувала безпечний рівень. «У разі переповнення вхід до фан-зони на 
якийсь час буде закрито. Одночасно на території фан-зони зможуть 
перебувати до 70 тис. осіб», – розповів А.  Голубченко.  

УЄФА виділило міській владі на організацію офіційної фан-зони 1 млн 
євро. Однак, за словами А. Голубченка, до цих коштів долучаться фінанси 
компанії, яка виграла конкурс на облаштуванням фан-зони. За свої кошти ця 
компанія оснащуватиме та обслуговуватиме цю територію, починаючи від 
охорони і закінчуючи вивозом сміття та роботою туалетів. На це міські 
кошти не витрачатимуться. 

 «У даному випадку міська влада фінансує лише незначну частину 
облаштування. Зокрема, УЄФА привозить до нас величезний екран, а ми 
додатково купимо або візьмемо в оренду ще два менші екрани. Також біля 
фан-зони працюватиме прес-центр для журналістів, які матимуть 
можливість оперативно розповідати про події довкола Євро-2012 у місті», – 
пояснив А.  Голубченко (За порядком у київській фан-зоні під час Євро-
2012 слідкуватимуть 50 відеокамер // Інформаційне агентство 
«Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/node/35945). – 2012. – 19.03). 
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* * * 
На час проведення чемпіонату ЄВРО-2012 комунальні служби посилять 

роботу з прибирання міста. Про це розповів заступник голови КМДА 
А. Голубченко.  

«Ми додатково розробили та плануємо втілити у життя концепцію 
чистого міста. Зрозуміло, що у нас є регламентні роботи із забезпечення 
чистоти у Києві, але на час чемпіонату звичайних регламентних заходів не 
вистачить», – розповів він. 

 За словами заступника голови КМДА, досвід інших країн показує, що 
на період футбольного чемпіонату кількість відходів суттєво збільшується, 
тож надмірне скупчення людей в одному місці псуватиме зовнішній вигляд 
столиці. 

 «Ми плануємо залучити додаткову техніку для прибирання та миття 
вулиць, поставити більше урн на шляхах уболівальників, попрацювати над 
благоустроєм дворів, посадити клумби, газони, дерева», – пояснив 
А. Голубченко. 

 «Загалом можу сказати, що обов’язковий обсяг робіт для вдалого 
проведення чемпіонату ми зробили. Завершення підготовки таких важливих 
об’єктів, як аеропорти «Бориспіль» та «Жуляни», реконструкція проспекту 
Бажана, бульварів Шевченка та Лесі Українки, перебуває на фінальній 
стадії, роботи виконуються чітко за планом. Тож сумніву у їх вчасному 
завершенні у мене немає. Хрещатик ми будемо оновлювати після закінчення 
роботи фан-зони. У весняний сезон працюватимемо над озелененням і 
прикрашанням Києва, продовжимо реалізацію програми орієнтування у 
місті. Хоча основний обсяг робіт практично виконаний, часу, який нам 
лишився на підготовку, вже зовсім небагато. Тому саме цей фінальний 
період буде найнапруженішим», – резюмував А. Голубченко (Комунальні 
служби столиці під час Євро-2012 посиленно прибиратимуть місто // 
Інформаційне агентство «Регіональні Новини» 
(http://regionews.com.ua/node/36167). – 2012. – 20.03). 

 
* * * 

На заездах в город гостей будут встречать девятиметровые 
скульптурные изображения футбольных мячей. Об этом рассказал 
заместитель председателя Киевской городской государственной 
администрации А. Голубченко 

«Также сейчас мы разрабатываем макеты брендирования городских 
автобусов логотипами Евро-2012. В целом мы украсим более 200 автобусов. 
Зеленых строительных заборов гости города не увидят – мы завесы их 
рекламными щитами и баннерами с логотипами Евро-2012», – отметил 
чиновник. 

Он добавил, что очень много средств в этом году выделено для 
реализации так называемой «зеленой программы» – озеленение парков и 
скверов, клумб, аллей и т. д. К Евро-2012 будет потрачено около 35 млн грн 
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на озеленение. Всего на этот год «Киевзеленстрой» выделено 75 млн грн на 
соответствующие работы по всему городу. Такой объем средств на 
озеленение столицы в течение года еще никогда не выделялся. 

К приему туристов готовы и информационные центры, таблички. 
Сейчас уже установлены и действуют 2 информационные центры на 
Владимирской и Крещатике. Всего 25 таких центров будет размещен в 
аэропорту Жуляны, на железнодорожном и автовокзалах, возле фан-зоны и в 
центре Киева. Дополнительно будет создано 41 туристическо-
информационный пункт, которые будут размещаться во временных 
сооружениях в центре города, на остановках общественного транспорта и 
станциях метрополитена. 

Уже создано 80 указателей, разместят в Киеве. Они разделены на пять 
категорий: «Культовые и религиозные сооружения», «Музеи», «Театры», 
«Памятники», «Памятники». Мы уже отработали предварительную схему 
размещения туристско-информационных стендов и указателей по 
туристическим маршрутам. В гостиницах Киева установят специальные 
туристические информационные терминалы. 

«Специально для гостей Евро-2012 мы разработали 23 туристических 
маршрутах по Киеву. Добавьте к ним еще 134 экскурсионные маршруты по 
городу и пригородам и поймете, что смотреть футбол болельщикам будет 
никогда. Работать с туристами специально обученные волонтеры», – 
рассказал чиновник (Зеленых строительных заборов гости Киева не 
увидять // Ирта-fax (http://irtafax.com.ua/news/2012/03/2012-03-20-
45.html)). 

 
* * * 

Міська влада вже відпрацювала схему роботи єдиного квитка і наразі 
підписує угоду щодо його введення. Єдиний квиток зможуть отримати 
власники квитків на матчі Євро-2012. Квиток дозволить їм безкоштовно 
проїхати від аеропорту «Бориспіль» до станції метро «Бориспільська» та 
вільно пересуватися київським громадським транспортом: метрополітеном, 
автобусом, трамваєм, тролейбусом.  

Діятиме єдиний квиток близько 28 годин. Тобто вболівальник, який 
прилетів подивитися футбольний матч, може безкоштовно пересуватися 
містом протягом цілого дня прильоту, подивитися матч та виїхати з Києва 
до 12:00 наступного дня, повідомляє Україна-2012. 

 Варто зазначити, що УЄФА повністю компенсує перевезення фанів – 
330 тис. євро будуть спрямовані на користування внутрішнім транспортом 
та ще 50 тис. євро на трансфери аеропорт «Бориспіль» – Київ. Тобто 
насправді усі переїзди іноземних гостей міським транспортом будуть 
компенсовані місту УЄФА (Фанати їздитимуть Києвом безкоштовно під 
час Євро-2012 // Інформаційне агентство «Регіональні Новини» 
(http://regionews.com.ua/node/35961). – 2012. – 19.03). 

 



  24

* * * 
У навчальному центрі на станції Дарниця встановлено тренажер для 

навчання локомотивних бригад електропоїздів «Hyundai Rotem». Наразі 
триває його налагодження, підключення усіх систем, а потім 
здійснюватиметься випробування у роботі. Після цього тут розпочнуться 
навчання  машиністів, які керуватимуть корейськими електропоїздами. Про 
це повідомили в Міністерстві інфраструктури України. 

Модель кабіни обладнана пультом управління, системою зв’язку та 
відтворення звукових сигналів, системою відображення у 3D форматі 
панорами реальних ділянок колії з усіма об’єктами, які знаходяться у зоні 
видимості машиніста. 

Для моделювання реальних умов руху електропоїзда були проведені 
фото- та відеозйомка ділянок колії сполученням Київ-Харків. Машиністи та 
інструктор за умовами руху електропоїзда спостерігають на моніторах, які 
встановлені не лише у кабіні машиніста, а й у навчальних класах. 

Спеціально обладнане й місце для інструктора, який зможе задавати 
погодні умови, час руху, моделювати перешкоди, несправності тощо. Також 
тренажер моделює роботу гальмівної та інших систем електропоїзда 
«Hyundai Rotem». 

Нагадаємо, що перші два склади міжрегіональних електропоїздів вже в 
Україні. Відвантажені третій та четвертий склади міжрегіональних 
електропоїздів, які прибудуть в Україну морем  у середині квітня, а п’ятий 
та шостий – у першій декаді травня поточного року. В експлуатацію 6 
складів електропоїздів введуть  до 1 червня 2012 року. 

Відповідно до укладеного контракту з корейською компанією «Hyundai 
Rotem» на закупівлю 10 міжрегіональних двосистемних поїздів ще чотири 
електропоїзди буде поставлено до кінця 2012 року (В Києві вже 
встановили «Хюндай» – тренажер // 2012ua.net 
(http://2012ua.net/news/v_kievi_vzhe_vstanovili_khjundaj_trenazher/2012-03-
14-9422)). 

 
* * * 

В Киевской городской государственной администрации требуют 
создать патрули для охраны общественного порядка во время Евро-2012. Об 
этом заявила лидер депутатской группы Социальная справедливость 
А. Шлапак.  

«Мы заявляем о необходимости принятия городской властью Киева 
соответствующих мер, чтобы обеспечить максимальную безопасность  и 
комфортные условия проживания киевлян во время проведения в столице 
Евро-2012», – отметила А. Шлапак. 

По ее словам, Киеву необходимы патрули, которые обеспечат 
общественный порядок, безопасность и соблюдение санитарных норм в 
столице. 
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«Мы требуем создания в кратчайшие сроки специальной временной 
комиссии, в состав которой должны войти представители 
правоохранительных органов, медицинских учреждений, ЖКХ. В результате 
этой работы должны быть созданы специальные патрули», – добавила она 
(В КГГА требуют создать патрули для защиты киевлян во время Евро-
2012 // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/33101). – 
2012. – 15.03). 

 
* * * 

Бортническая станция аэрации выдержит прибытие большого числа 
болельщиков в связи с проведением в Украине Евро-2012. Об этом в ходе 
круглого стола сообщил председатель правления ЧАО «Киевводоканал» 
В. Ченчевый.  

По словам В. Ченчевого, в мае планируется, что будет проведен ремонт 
на Позняковском коллекторе, а также проведена модернизация БСА. 

Представитель «Киевводоканала» отметил, что даже в самые 
напряженные периоды, БСА может обработать дополнительно 33 % стоков. 
Таким образом, во время проведения Евро-2012, системы БСА будут 
работать в напряженном режиме. 

«На время Евро-2012 мы сможем добавить еще 33 % стоков.  Однако 
долго мы так работать не сможем», – сказал он. 

Также специалист сообщил о том, что в 2013 году необходимо начать 
ремонт Бортнической станции (Бортническая станция выдержит приезд 
болельщиков Евро-2012 – «Киевводоканал» // Независимое Бюро 
Новостей (http://nbnews.com.ua/news/33639). – 2012. – 19.03). 

 
 
Проблеми 

 
Труханів острів, де розміститься наметове містечко шведських 

уболівальників під час Євро-2012, завалений сміттям. До всього на острові 
розвішані таблички-попередження про небезпеку кліщів. 

До ЧЄ залишилося менше 100 днів, тож, можливо, на цій території ще 
встигнуть навести порядок. 

Як відомо, шведська фан-асоціація домовилася з Київською 
адміністрацією про розміщення свого фан-містечка на Трухановому острові. 
Уболівальники мають намір платити по 200 грн за ніч в наметі (Фани Євро-
2012 платитимуть 200 грн за намет серед сміття і кліщів? // Київ - 
інформаційно-аналітичний сервіс столиці (http://kyiv.osp-
ua.info/index.php?newsid=20844). – 2012. – 14.03). 
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* * * 
В часах обратного отсчета времени до Евро-2012 в марте будут 

обновлять программное обеспечение, сообщили в пресс-службе Киевской 
городской государственной администрации.  

Как сообщила компания, занимающаяся техническим обслуживанием 
часов, будут выполняться работы по замене кластеров и обновлению часов, 
поскольку определенные электронные и механические части часов не 
выдерживают изменения напряжения. 

Предполагается, что с 14 по 18 марта часы обратного отсчета времени 
будут периодически выключаться (Часы отсчета времени до Евро-2012 в 
Киеве не выдержали напряжения // Независимое Бюро Новостей 
(http://nbnews.com.ua/news/33054). – 2012. – 14.03). 

 
 
 
 
РЕГІОНИ УКРАЇНИ 
 
Реалізація і перспективи 

 
 У Львові відбувся семінар-нарада з питань підготовки готельної 

інфраструктури м. Львова та області до чемпіонату Європи 2012 року з 
футболу. Про це повідомляє прес-служба ЛОДА.  

На нараді розглянуто питання підготовки інфраструктури розміщення 
для уболівальників на час проведення фінальних матчів чемпіонату Європи 
2012 року з футболу у м. Львові; результати продажу номерів у об’єктах 
готельного господарства м. Львова та області  для розміщення 
вболівальників; пропоновані канали продажу, які можна використовувати 
для реалізації номерів у готелях.  

Представники готелів висловили свої пропозиції щодо подальших умов 
співпраці з офіційною Агенцією з розміщення УЕФА ЄВРО-2012Україна.  

Учасники наради домовилися про здійснення спільної маркетингової 
діяльності для збільшення продажів готельних послуг та дотримання 
поміркованого рівня цін відповідно до прогнозованих цін для приймаючих 
міст (У Львові обговорено комплекс питань щодо розміщення 
уболівальників ЄВРО-2012 // Львівський портал 
(http://portal.lviv.ua/news/2012/03/14/154254.html)). 

 
* * * 

Данський фан-кемпінг під час Євро-2012 розміщуватиметься у «Бухті 
Вікінгів». Про це повідомив директор департаменту «Євро-2012» Львівської 
міськради О. Засадний.  

Нещодавно відбулось підписання угоди Федерацією футболу Данії з 
готельним комплексом «Бухта Вікінгів» (м. Львів) про розташування на 
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території комплексу данського фан-кемпінгу. На сьогодні в кемпінгу уже 
заброньовано 500 місць, за підрахунками данської Федерації футболу 
загальна кількість уболівальників, які проживатимуть в «Бухті Вікінгів», 
складе до 750 осіб. Максимальна кількість місць в комплексі складає до 
3000. 

Представники Федерації футболу Данії зазначили, що за останній час у 
Данії суттєво зросла кількість проданих квитків на матчі Євро-2012. За 
попередніми прогнозами, переважна більшість данських уболівальників 
відвідає приймаюче місто Львів, де пройде два матчі данської збірної. 

Наразі в Данії продано понад 8 тис. квитків на усі матчі збірної Данії, з 
яких 2/3 припадає на Львів (Данські вболівальники на час Євро-2012 
житимуть у «Бухті Вікінгів» // Zaxid.net 
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?danski_vbolivalniki_na_chas_yevro
_zhitimut_u_buhti_vikingiv&objectId=1250559). – 2012. – 20.03). 

 
* * * 

На час Євро-2012 у Львові між основними об’єктами курсуватимуть 
шатл-баси, на які буде залучено великогабаритні автобуси. Про це 
повідомили у прес-службі Львівської міської ради. 

«Оскільки центральна частина міста буде фан-зоною, то маршрути 
громадського транспорту будуть перескеровані – або закорочені, або 
здійснюватимуть об’їзд центру міста. Зараз ми працюємо над тим, аби під 
час Євро-2012 використовувати наявну мережу громадського транспорту. 
Адже хордові маршрути мають укомплектуватись нормальними великими 
автобусами, що дозволить не вносити кардинальних змін у роботу 
громадського транспорту. Заплановано, зважаючи на очікувану кількість 
відвідувачів, в ці дні введення кількох додаткових маршрутів лише для 
швидкого сполучення між вузловими об’єктами міста – головний 
залізничний вокзал, аеропорт, фан-зона в центрі міста і стадіон. Це будуть 
додаткові маршрути, так звані, шатл-баси. На цих маршрутах буде 
закумульована достатня кількість великих автобусів, що дозволить у дні 
проведення матчів ефективно здійснювати перевезення», – зазначив 
заступник начальника управління транспорту А. Білоус. 

Шатл-баси курсуватимуть за маршрутами аеропорт-центр (6,7 км), 
аеропорт-стадіон (7,5 км) та центр-стадіон (6,7 км). 

Окрім цього, в управлінні наголошують, що рух у центрі Львова буде 
обмежено на дні матчів, а також один день до і один день після матчів. 
Окрім цього, буде обмежений рух транспортних засобів у 1,5 км зоні 
навколо стадіону «Арена Львів». Транспортний периметр обмежуватиметься 
вул. Вернадського, Кільцевою дорогою, вул. Проектованою-8 та 
вул. Стрийською. 

Нагадаємо, що у Львові під час Євро-2012 зіграють три матчі. Так, 
9 червня на «Арені Львів» зіграють Німеччина і Португалія, 13 червня – 
Данія і Португалія, а 17 червня – Данія і Німеччина (У центрі Львова в дні 
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Євро-2012 обмежать рух транспорту // Zaxid.net 
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?u_tsentri_lvova_v_dni_yevro_obmez
hat_ruh_transportu&objectId=1250382). – 2012. – 17.03). 

 
* * * 

У Львові до Євро-2012 таксисти вивчають англійську мову. Заняття 
відвідують близько 30 осіб – диспетчери та водії 5 фірм таксі.  

Заняття з англійської мови для таксистів проводяться двічі на тиждень у 
Львівській міській раді. Проводять заняття волонтери – студенти факультету 
міжнародних відносин Львівського національного університету 
ім. І. Франка, котрі, навчаючи,  й самі практикують розмовну англійську, 
повідомили в прес-службі Львівської міськради. 

«Євро-2012 – це можливості передусім для львів’ян. Бо все, що 
робиться до чемпіонату, залишиться у місті. Це і дороги, і аеропорт, і 
стадіон. Це ж стосується і навчання таксистів. Це робиться для покращення 
якості послуг користування таксі не тільки для туристів, а й для самих 
львів’ян. Практично щодня і туристи, і львів’яни стикаються з таксистами. 
Одним з важливих чинників є знання англійської мови. Тому що сьогодні до 
Львова приїздить багато гостей. Треба, щоб кожен таксист знав хоча б той 
мінімум, щоб порозумітися з пасажиром. І щоб від його усмішки, мови, 
бажання порозумітися був позитивний ефект і для туристів, і для львів’ян», 
– переконаний начальник управління інформаційної політики та зовнішніх 
відносин ЛМР А. Москаленко. 

Нагадаємо, що з ініціативи управління інформаційної політики та 
зовнішніх відносин ЛМР, волонтери навчають англійської мови дітей з 
малозабезпечених сімей, журналістів (Студенти навчають львівських 
таксистів англійської мови // Zaxid.net 
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?studenti_navchayut_lvivskih_taksist
iv_angliyskoyi_movi&objectId=1250454). – 2012. – 19.03). 

 
* * * 

В автомобильном пункте пропуска Нехотеевка (Гоптовка) пройдут 
совместные учения государственных контрольных органов в условиях 
пиковых нагрузок. Учения планируется провести в мае текущего года.  

Такое решение принято в ходе совместного рабочего совещания с 
участием представителей ЦТУ Росграницы, Харьковской таможни и 
Харьковского пограничного отряда Восточного регионального управления 
Государственной пограничной службы Украины. Кроме того, в пресс-
службе Росграницы, в ходе совещания обсуждались вопросы подготовки 
пунктов пропуска к функционированию в период проведения чемпионата 
Европы по футболу. 

В частности, согласованы вопросы по синхронизации деятельности 
контрольных органов России и Украины в пунктах пропуска в целях 
сокращения времени проведения контрольных процедур, обмену 
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информацией о лицах, пересекающих российско-украинскую 
государственную границу, а также обеспечению выполнения российско-
украинских договоренностей в Донецке, в том числе упрощенному порядку 
пересечения государственной границы жителями приграничных областей. 

 Для движения транспорта с болельщиками в пунктах пропуска будут 
выделены отдельные полосы (выезд/въезд), с обозначением символики 
чемпионата, а также упрощены некоторые контрольные процедуры. До АПП 
Гоптовка (Украина) продлят десятиполосное дорожное покрытие, 
предусмотренное в МАПП Нехотеевка, а также будет произведен ремонт 
дорожного покрытия, замена оборудования и средств технического 
контроля в МАПП Нехотеевка. В целях своевременного информирования 
граждан и перераспределения транспортных потоков между пунктами 
пропуска Нехотеевка и Троебортное на подъездах к границе установят 
информационные электронные табло и специальные дорожные указатели. 

Ситуация в пунктах пропуска будет транслироваться через web-камеры 
на сайт Росграницы и другие ресурсы. 

 Представители украинской стороны проинформировали о выполнении 
мероприятий по подготовке МПП Гоптовка, а также мест пересечения 
государственной границы (Границу готовят к Евро-2012 // Комитета 
общественного контроля ЧЕ-12 
(http://www.komitet12.org.ua/charkov/granitsu-gotovyat-k-evro-2012). – 2012. – 
14.03).   

 
* * * 

Нещодавно призначений на посаду начальника управління обласної 
міліції В. Сак заявив, що повальних кадрових змін не буде, хоч деякі все ж 
таки мають місце. 

 У цілому колектив здібний, дієздатний, відзначає головний 
правоохоронець. Та все ж, за його словами, у повсякденній роботі міліції 
Тернопільщини є певні моменти, які можуть негативно впливати на якість 
роботи. Передусім, те, що стосується виїзду на місце події. 

 «Після скоєння злочину першочергово на місце події повинна виїхати 
слідчо-оперативна група, в обов’язковому порядку й сам керівник, – 
переконаний В. Сак. – Мають зафіксувати сліди, встановити й опитати 
можливих свідків та очевидців. Адже інформація, отримана «гарячими 
слідами» – найважливіша. Проте міліція Тернопільщини фіксує ці факти не 
відразу. Відтак, щоб отримати певні навики, наші працівники повинні 
пройти відповідне навчання. Бо якщо ми будемо лиш вимагати, то просто 
погубимо наш колектив. Потрібно вказати на можливі помилки та скерувати 
людей у правильне русло. У першу чергу я хочу навчити наших працівників 
виконувати свою роботу якісно». 

 А щодо проведення Євро-2012, головний міліціонер Тернопільщини 
наголошує, що працівників готують й інтелектуально. Запрошені фахівці 
провели базові навчання з англійської мови. А для більш доступнішого 
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освоєння деякі ключові слова та вирази навіть виписали українськими 
буквами. 

 «До Львова ми відправляємо 150 наших працівників, які впродовж 
16 днів забезпечуватимуть громадський порядок на виділеній території, – 
зазначив В. Сак. – Натомість у кожній черговій частині нашої області 
перебуватиме працівник, який пройшов курси й отримав сертифікат, що на 
певному рівні володіє іноземною мовою». 

 До речі, призначення ще тоді виконувачем обов’язків стало для В. Сака 
справжньою несподіванкою. Як він розповідає, на той момент саме 
перебував у відпустці, відпочивав з сім’єю. 

 «Приїхав шостого січня, і саме тоді йшла підготовка до забезпечення 
громадського спокою перед святами, – розповів начальник обласного 
управління міліції. – Прийняли мене досить гостинно. Відчуття таке, ніби 
потрапив у справді дружну сім’ю. Якщо порівнювати з роботою у столиці, 
тут працювати значно легше. Адже у Києві – велика міграція, міліція 
працює у тризмінному режимі» (Мовчан У. Головний міліціонер взявся за 
навчання підлеглих: Призначення на посаду стало  для нього 
несподіванкою // Місто(http://gazeta-misto.te.ua/?p=6431). – 2012. – 15.03). 

 
* * * 

Хмельниччина гідно зустріне гостей Чемпіонату з футболу «Євро-
2012».  

 Таке переконання голова облдержадміністрації В. Ядуха висловив під 
час міжнародної конференції «Стратегія інформаційної політики органів 
внутрішніх справ під час проведення Чемпіонату з футболу «Євро-2012». 
Участь у зібранні взяло керівництво УЗГ МВС України, прес-офіцери 
Головного коменданта поліції Польщі, Воєводських комендатур поліції у 
Варшаві, Гданську, Познані, Лодзі, Вроцлаві, керівники підрозділів із 
зв’язків з громадськістю ГУМВС, УМВС. «Я переконаний, що 
Хмельниччина гідно зустріне гостей Чемпіонату з футболу «Євро-2012», що 
наша міліція, враховуючи досвід співпраці з польськими колегами, 
обов’язково забезпечить належний правопорядок, захищеність іноземних 
туристів та громадян України. Ми хочемо, щоб у тих, хто вперше відвідає 
Хмельниччину, склалося про нас надзвичайно приємне враження», – сказав 
В. Ядуха, виступаючи на конференції.  

Очільник краю зауважив, що зібрання є свідченням того, що при 
підготовці до проведення Чемпіонату, потрібно консолідувати зусилля 
органів місцевої влади та правоохоронних органів. «Президент нашої 
держави В. Янукович неодноразово наголошує і ставить завдання перед 
українською міліцією насамперед достойно забезпечити проведення «Євро- 
2012», і в контексті цих вимог він зосереджує свою увагу на гарантуванні 
безпеки і прав громадян України і гостей Чемпіонату. Глава держави також 
вимагає налагодження багаторівневих комунікацій як внутрішніх, так і 
зовнішніх. Президент і обласна влада впевнені, що українська міліція це 



  31

завдання виконає на високому організаційному рівні з урахуванням 
європейського та міжнародного досвіду», – підкреслив В. Ядуха.  

Місцеві органи виконавчої влади Хмельниччини добре розуміють, що 
головною проблемою є забезпечення правопорядку в містах, які приймають 
чемпіонат в Україні та Польщі. З урахуванням багатьох факторів, зокрема: 
забезпечення громадського порядку у місцях значного скупчення громадян, 
безпеки дорожнього руху, переміщення та перебування великих 
організованих груп футбольних вболівальників необхідно провести велику 
роботу, у тому числі правороз’яснювальну із залученням місцевих засобів 
масової інформації. «Хочу зазначити, що люди мають побачити реальну, а 
не статистичну результативність роботи, відчути зростання своєї 
захищеності, дієвості заходів, що вживаються для посилення законності та 
правопорядку», – наголосив у своєму виступі голова адміністрації. Він 
відзначив, що міліцією Хмельниччини налагоджені тісні професійні 
контакти з правоохоронцями Польщі, з якими здійснюється обмін досвідом 
роботи. Також зауважив, що обласна влада всіляко сприяє роботі міліції. 
«Ми добре розуміємо, що міліція області через недостатнє бюджетне 
фінансування, можливо, не в повній мірі може забезпечити свою діяльність. 
Тому, що в наших силах, ми надаємо і будемо надавати посильну 
допомогу», – сказав очільник краю. Варто зазначити, що з цією метою в 
області забезпечено виконання низки програм, зокрема, таких як 
профілактика злочинності, реалізація державної політики у сфері боротьби з 
незаконним обігом наркотичних засобів, підвищення безпеки дорожнього 
руху та інші. На ці програми кошти виділяються з обласного бюджету.  

Водночас є ряд питань, яким Хмельниччині необхідно приділити увагу, 
переконаний В. Ядуха. Це, насамперед, транзит гостей «Євро-2012», 
створення необхідних умов для їх перебування і пересування, тощо. Він 
повідомив, що найближчим часом планується проведення координаційної 
наради щодо проведення в Україні фінальної частини чемпіонату Європи з 
футболу.  

«Хоча область не входить в зону Чемпіонату, я переконаний, що 
туристи, які будуть перебувати у Львові обов’язково відвідають наш рідний 
Подільський край. Адже Хмельниччина – третя в нашій державі за кількістю 
історичних пам’яток. Нам є що показати», – сказав В. Ядуха.  

 Конференція триватиме три дні. В її рамках запланована також нарада-
семінар працівників підрозділів із зв’язків з громадськістю, екскурсія 
найвизначнішими місцями Кам’янця-Подільського (В. Ядуха: 
Хмельниччина гідно зустріне гостей Чемпіонату з футболу «Євро- 2012» 
// Сайт Хмельницької облдержадміністрації http://www.adm-
(km.gov.ua/index.php?subaction=showfull&id=1331839979&archive=&start_fr
om=&ucat=5&). – 2012. – 15.03). 

 
 
 

http://www.adm-(km.gov.ua/index.php?subaction=showfull&id=1331839979&archive=&start_from=&ucat=5&)
http://www.adm-(km.gov.ua/index.php?subaction=showfull&id=1331839979&archive=&start_from=&ucat=5&)
http://www.adm-(km.gov.ua/index.php?subaction=showfull&id=1331839979&archive=&start_from=&ucat=5&)
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* * * 
До Євро-2012 на місцевих пунктах пропуску Сумщини створять євро 

коридори. Про це йшлося під час наради щодо стану готовності пунктів 
пропуску, сервісних зон до Євро-2012. 

«Під час проведення в Україні Чемпіонату Європи з футболу особливої 
ваги набуває спрощення формальностей в пунктах пропуску, створення 
комфортних умов для перетинання кордону. Адже ми працюємо в інтересах 
людей», – зазначив заступник голови-керівник апарату облдержадміністрації 
О. Цупро. 

Як поінформував начальник Сумського прикордонного загону 
В. Беркута, під час проведення Євро-2012 прогнозується збільшення 
пасажиропотоку на 40 %. 

«Спільно з російською стороною сумські прикордонники визначать 
єврокоридори, запровадять принцип однієї зупинки, розмежують пасажиро-
транспортні потоки, використовуючи окремі смуги для руху гостей і 
вболівальників «Євро-2012», – повідомив В. Беркута. 

«Завдяки вжитим заходам час на оформлення одного пасажира 
скоротиться до 20 секунд», – зауважив головний прикордонник області. 

За словами О. Цупра, для максимального комфорту пасажирів, які 
перетинатимуть державний кордон, поблизу місцевих пунктів пропуску 
Сумщини буде облаштовано сервісні зони, де збудують стоянки для 
легкового, вантажного транспорту, заклади харчування та туалети (До Євро-
2012 на місцевих пунктах пропуску Сумщини створять єврокоридори //  
«Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/ukraina/37679-do-yevro-2012-na-
mscevih-punktah-propusku-sumschini-stvoryat-yevrokoridori.html). – 2012. – 
17.03). 

 
* * * 

Окончательно определено место расположения в Сумах фан-зоны в 
рамках проекта «Фан-трибуна – Давай вместе» в рамках чемпионата Европы 
по футболу 2012 года.  

Лучшее место для огромного экрана, почти 4-х тыс. зрителей, 
сопутствующей торговли и т. п. – один из секторов стадиона «Юбилейный». 
Правда, были и другие варианты, – обсуждалась возможность обустройства 
фан-зоны на площади Независимости, Театральной площади или на 
стадионе «Авангард». 

Однако все варианты имели определенные недостатки, которых лишен 
«Юбилейный». Стадион расположен в центре города, имеет закрытую 
территорию, на которой можно обеспечить комфортный просмотр матчей 
болельщиками и эффективную охрану общественного порядка. Кроме того, 
скопление людей на «Юбилейном» не повлечет неудобств повседневной 
жизни города. Сейчас идет проработка организационно-технических 
вопросов относительно размещения фан-зоны на «Юбилейном» (Сумы 
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определились с местом под фан-зону ЕВРО-2012 // «Данкор онлайн» 
(http://dancor.sumy.ua/news/newsline/76587). – 2012. – 19.03). 

 
* * * 

Неофіційним гімном Євро-2012 стала пісня «Вболівай», яку написав 
вчитель молодших класів з Житомира. Про результати конкурсу журі 
оголосило на прес-конференції в залі чемпіонів на НСК «Олімпійський». 

Саме цей народний хіт у виконанні молодої групи «Кріп», фронтменом 
якої є автор музики і тексту Д. Голуб, став переможцем всеукраїнського 
творчого конкурсу «Єврохіт – пісня для країни, гордість для історії». 

Як розповіли організатори, на конкурс надійшло 10 487 заявок, але до 
участі були допущені тільки 4800 пісень, які були оформлені згідно з 
правилами змагання. А у фінал вийшли лише 16 пісень-лідерів, серед яких 
авторитетне журі обрало найкращу. 

До складу експертів, які обирали неофіційний гімн футбольного євро 
чемпіонату, увійшли композитор, народний артист Росії, народний артист 
України І. Крутой, генеральний директор каналів М1 і М2 В. Коваль, 
радіоспеціаліст С. Кузін, музикант групи ТНМК О. Сидоренко (Фоззі) та 
директор благодійного Фонду «Фонд Б. Колеснікова» М. Деденко. 

«Учасниками нашого конкурсу були громадяни України різних 
професій, віку та різної статі, які проживають в країні або за її межами, 
зокрема, в Австралії, Англії, Польщі, Америці та інших країнах. 
Наймолодшому авторові і виконавцеві було всього 9 років, а старшому 
87 років», – розповіла М. Деденко. 

Зі свого боку її колега в журі І. Крутой відзначив: «На конкурс 
надійшло багато хороших, цікавих і навіть професійно записаних пісень, але 
та, яку ми обрали, є 100 % хітом. Думаю, її буде співати не тільки вся 
Україна, але і всі вболівальники, які приїдуть сюди дивитися матчі 
єврочемпіонату». 

Організатори конкурсу вручили переможцю Д. Голубу грошову премію 
від Фонду Б. Колесникова – 50 000 у. о. і пообіцяли найближчим часом 
зняти кліп на пісню, котрий профінансують спонсори. Крім того, вони 
пообіцяли, що новий єврохіт отримає широку медіа-підтримку на музичних 
TV каналах та радіо (Серед 5 тис. пісень в Україні обрали неофіційний 
гімн Євро-2012 // Інформаційне агентство «Регіональні Новини» 
(http://regionews.com.ua/node/35704). – 2012. – 16.03). 

 
* * * 

  На причалах Одеського порта завершилась разгрузка теплохода LE LI 
(флаг Китай), доставившего из южнокорейского порта два скоростных 
электропоезда «Hyundai Rotem», сообщает пресс-служба ГП «ОМТП».  

По данным исполнительного директора компании «Олимпэкс Купе 
Интернейшнл» С. Пастуха, выгружено 18 вагонов производства 
южнокорейской корпорации «Hyundai Rotem». 



  34

Первый поезд, состоящий из 9 вагонов, был отправлен на станцию 
«Застава –1», где его готовят к отправке в Харьков. 

Скоростные поезда уже в мае начнут курсировать между украинскими 
городами. А с 15 мая иностранные гости Евро-2012 смогут начать 
заказывать билеты на эти поезда через Інтернет (Одесский порт завершил 
разгрузку двух поездов для Евро-2012 // Независимое Бюро Новостей 
(http://nbnews.com.ua/news/33105). – 2012. – 15.03). 

 
* * * 

Гости АРК смогут посмотреть матчи на экранах у моря, но фаны из 
Европы не приедут.   

За два с половиной месяца до старта Евро-2012 курортные города 
Крыма готовятся к приему гостей, а местные власти решают, как угодить 
любителям футбола.  

На набережной Алушты обустроят фан-зону. «Это будет площадка с 
большим экраном и трибуны на несколько сотен зрителей. Рядом – кафе и 
туалеты, – хвалится мэр С. Колот. – Точная информация появится позже, 
сейчас мы ведем переговоры со спонсорами». Идею поддержали в 
Евпатории, где создадут особую зону гостеприимства с инфраструктурой.  

«Кроме того, на летних площадках баров и ресторанов откроются мини-
фан-зоны с особыми требованиями к безопасности посетителей и 
санитарному порядку. Список площадок мы опубликуем в прессе», – 
делится планами начальник внутренней политики Евпаторийского горсовета 
Е. Гармашова. Подобные места отдыха для футбольных болельщиков также 
планируется открыть в Феодосии и Ялте. Правда, ни в одном из курортных 
городов пока не могут ответить на вопрос, во сколько обойдется входной 
билет: цену будут устанавливать частные предприниматели, которым 
достанется право открыть такую зону.  

В то же время в правительстве автономии говорят, что Евро-2012 – не 
их масштаб, организовывать досуг болельщиков они не намерены, да и 
деньги под эти цели не выделялись. «На Евро-2012 принимающие стороны 
ожидают 1,6 млн туристов – столько приезжают в Евпаторию за два месяца 
сезона. У нас Евро-2012 – каждый год, – уверен министр курортов АРК 
А. Лиев. – Обратите внимание: прибудут 1,6 млн человек на две страны, 
тогда как летом на Крым приходится 6 млн человек». Впрочем, во всех 
городах турнира появятся инфоцентры со спецпредложениями поездок в 
Крым.  

Туроператоры же признаются, что не рассчитывают заманить 
европейских болельщиков на полуостров. «Поначалу мы планировали туры, 
разрабатывали маршруты, хотели показать Южный берег, – рассказала 
сотрудница одной из крупны турфирм страны Е. Романова. – Но оказалось, 
что европейцы будут прилетать лишь на день или два, немногие захотят 
остаться и смотреть страну. Поэтому решили показывать им лишь те города, 
где будут проходить матчи» (Крым готовит к Евро-2012 экраны, 
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трибуны, бары и туалеты // Сегодня  
(http://www.segodnya.ua/news/14348394.html). – 2012. – 16.03).    

 
* * * 

В 1,5 километровом периметре вокруг «Донбасс Арены» в Донецке в 
дни матчей Евро-2012 будет ограничено движение.  

Евро-2012 пройдет в Украине и Польше. Матчи первенства примут 
четыре украинских города – Киев, Харьков, Донецк и Львов, и четыре 
польских – Варшава, Гданьск, Вроцлав и Познань. 

Для обеспечения проведения матчей ближе, чем на 1, 5 километра к 
«Донбасс-Арене» можно будет подъехать только по пропускам либо при 
проверке указанного место проживания в техпаспорте автомобиля. 

«Сначала за 10 часов до начала матча работники ГАИ перекроют 
периметр для всего транспорта кроме пассажирского. А за 4 часа до матча 
периметр начнет работать только для пешеходов. Перекроют и движение 
пассажирского транспорта. Смогут проехать только аккредитованные 
автомобили УЕФА, команд и VIP-особ», – заявил начальник отдела 
транспорта и связи Донецкого горсовета Ф. Плошай. 

Ограничение движения будет действовать пять дней – 11, 15, 19, 23 и 
27 июня. 

В то же время, по словам чиновника, добраться до стадиона можно 
будет на специальных автобусах, которые будут курсировать между 
«Донбасс Ареной», аэропортом и фан-зонами. Для владельцев билетов на 
матчи Евро-2012 проезд на автобусах будет бесплатным, для остальных 
пассажиров цена составит 1,5 грн (В Донецке во время Евро-2012 
ограничат движение около «Донбасс Арены» // Четверта Влада 
(http://4vlada.net/obshchestvo/v-donetske-vo-vremya-evro-2012-ogranichat-
dvizhenie-okolo-donbass-areny). – 2012. – 15.03). 

 
* * * 

Будівництво зони гостинності УЄФА на прилеглій території до стадіону 
«Донбасс-Арена» обійдеться у 2,1 млн грн. Про це «Вісник державних 
закупівель». 

Будівництво відбудеться в рамках проекту «Реконструкція монументу 
«Твоим освободителям, Донбасс» з комплексним благоустроєм прилеглої 
території парку культури та відпочинку в Київському районі». Роботи 
виконає ТОВ «Донецька інноваційна компанія». 

Крім того КП «Міжнародний аеропорт Донецьк» придбає медичний 
автомобіль за 3,4 млн грн (На донецьку зону гостинності витратять 
2 млн // Інформаційне агентство «Регіональні Новини» 
(http://regionews.com.ua/node/35628). – 2012. – 15.03). 
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* * * 
Очень скоро дончане смогут собственными глазами увидеть один из 

главных спортивных трофеев мира – Кубок Анри Делоне, который получит 
команда-победитель предстоящего футбольного чемпионата Европы.  

18-20 мая этого года в принимающем городе Донецк пройдет этап 
Трофи-тура Евро-2012. 

Организаторы обещают устроить донецким футбольным фанатам 
настоящий праздник. Болельщики смогут сфотографироваться с кубком, 
пообщаться с футбольной звездой, имя которой пока держится в секрете, 
посмотреть фильм о чемпионате и выиграть билеты на Евро-матч. 
Развлекать гостей во время мероприятия будут искусством футбольного 
фристайла, брейкданса и другими любопытства. В дни тура появится в 
городе и огромный воздушный шар ЕВРО-2012. 

Стать участником трофи-тура сможет любой. Основные мероприятия 
пройдут в самом центре города, на площади имени Ленина. Свободный 
доступ к кубку болельщики получат 19-20 мая, а накануне посетить трофей 
смогут представители СМИ. 

Начнется вояж кубка 20 апреля с Варшавы. Затем трофей увидят жители 
Гданьска, Познани, Вроцлава, Лодзя, Кракова, Катовице, Киева, Ивано-
Франковска, Харькова. После Донецка трофей посетит Днепропетровск, 
Львов и Одесу (В Донецк едет главный трофей Евро-2012 // Комитета 
общественного контроля ЧЕ-12 (http://www.komitet12.org.ua/donetsk/v-
donetsk-edet-glavniy-trofey-evro-2012). – 2012. – 14.03).  

 
* * * 

Проверено состояние готовности коммунального предприятия 
«Международный аэропорт «Донецк» к поисково-спасательному 
обеспечению полетов воздушных судов гражданской авиации. Такая работа 
проведена в рамках подготовки к Евро-2012. 

Как сообщает Центр пропаганды МЧС Украины в Донецкой области, 
комиссия во главе с заместителем начальника Управления авиации и 
авиационного поиска и спасения МЧС Украины Н. Ядченко изучала степень 
готовности аэропорта и территориальной подсистемы единой системы 
гражданской защиты населения и территорий в Донецкой области к 
организации поисковых и аварийно-спасательных работ случае 
возникновения чрезвычайной ситуации. 

Члены комиссии провели совещание, во время которого были 
определены приоритетные задачи и направления работы, и ознакомились с 
рядом нормативно-правовых документов, регламентирующих порядок 
действия сил и средств Международного аэропорта «Донецк» в случае 
возникновения чрезвычайной ситуации такого типа и взаимодействие с 
органами территориальной подсистемы единой системы гражданской 
защиты населения и территорий области. 
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Кроме того, прошла практическая проверка готовности поисково-
спасательных сил, средств и органов управления ими к действиям по 
назначению. 

По легенде учений, экипаж воздушного судна «Боинг-737», 
выполнявший рейс по маршруту «Стамбул-Донецк», доложил о неполадках 
в работе левого двигателя и принятом решении выполнять посадку на 
аэродроме «Донецк». На борту самолета находились 5 членов экипажа и 
105 пассажиров. На расстоянии 120 километров от аэродрома с самолета 
поступило сообщение о самовыключении левого двигателя и решения 
выполнять аварийную посадку на аэродроме. 

Однако на расстоянии 8 километров на высоте 150 метров радиосвязь с 
экипажем прекратилась, радиолокационный контроль за полетом был 
потерян. Кроме того, в оперативной дежурной службе Главного 
территориального управления МЧС в Донецкой области от очевидца 
происшествия поступило сообщение о том, что в 2 километрах к западу от 
поселка Пески он наблюдал посадку в поле самолета и пожар на месте 
приземления. По словам очевидца, на месте происшествия были 
пострадавшие. 

Получив эту информацию, спасательные подразделения аэропорта 
«Донецк», личный состав Главного территориального управления и другие 
привлеченные силы начали реализацию ряда мероприятий, направленных на 
розыск пропавшего воздушного судна и проведения аварийно-спасательных 
и других неотложных работ на месте происшествия. Первыми нашел место 
аварийной посадки экипаж поисково-спасательного вертолета Ми-8 
Специального авиационного отряда МЧС, который передал координаты 
события наземным поисковым силам и начал оказывать помощь условным 
пострадавшим. Уже через несколько минут к месту условной катастрофы на 
специализированных автомобилях прибыли спасатели, которые приступили 
к тушению условного пожара и другие первоочередные мероприятия, 
которые необходимо провести в очаге события такого типа. 

Кроме того, была отработана и ситуация, связанная с доставкой 
условных пострадавших в ближайшее лечебное учреждение каретами 
скорой медпомощи и с помощью поисково-спасательного вертолета. 

Подводя итоги, Н. Ядченко отметил, что в целом результаты проверки 
являются удовлетворительными (МЧС проверила готовность аэропорта 
«Донецк» к проведению Евро-2012. Тушили «аварийный» само лет //  
«ОстроВ» (http://www.ostro.org/news/article-360848). – 2012. – 15.03). 

 
* * * 

В гостиницах Донецка на время Евро-2012 забронированы практически 
все номера. «Не исправит ситуацию и частный сектор», – говорят риэлторы. 
В городе подходящих квартир и домов не так уж и много. По 
предварительным подсчетам местных властей, дефицит превысит полторы 
тысячи мест. 
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 «Предварительно у нас все номера проданы, но возможно что-то 
освободится, поэтому нашим гостям мы предлагали оставить свою заявку, 
которая потом будет обработана, когда появятся свободные номера. К 
сожалению, не всем хватит номеров, которые в этом списке находятся. 
Может быть, что-то появится и кому-то повезет, но будет ли это так – не 
известно», – рассказала начальник службы приема и размещения донецкой 
гостиницы А. Доценко 

 Практически нет свободных квартир и на рынке недвижимости. 
Жилплощадь уже либо арендовали, либо готовят к сдаче иностранным 
гостям. Минимальная цена на такое жилье от тысячи гривен в месяц. «Все 
зависит от удаленности от центра и количества комнат», – говорят 
риелторы.  

 Как альтернативный вариант болельщикам предлагают снимать целые 
дома в частном секторе. Минимальная цена – полторы тысячи гривен в 
месяц. И. Школовая хозяйка апартаментов в Петровском районе. Надеется 
заработать на иностранных гостях. В её доме четыре этажа, несколько 
спален и гостевых комнат. 

 «Хотелось бы материальное положение поправить за счет этого. 
Самый минимум – 50 долларов в сутки», – сказала она.  

 В Донецке также подходит к концу строительство двух гостиниц. «Это 
значит, что еще дополнительно несколько сотен человек можно будет 
разместить в шахтерской столице», – считют городские власти. Параллельно 
также завершается реконструкция общежитий. 

 «Свободные же квартиры если и появятся, то не раньше, чем в мае», – 
уверяют риелторы. Но цены вырастут в два раза. Запустят также чартерные 
рейсы из Киева, доставляющие болельщиков в Донецк на матчи (В 
гостиницах Донецка на Евро-2012 забронировали почти все номера // 
НОВОСТИ.dn.ua (http://novosti.dn.ua/details/176039). – 2012. – 19.03). 

 
* * * 

Харківщина і Україна в цілому зуміла в максимально короткий термін 
впоратися з підготовкою до Євро-2012. 

Як підкреслив голова ХОДА М. Добкін, Євро-2012 стало серйозним 
викликом для керівництва держави та кожного окремого регіону. 

«Євро-2012 було дуже серйозним викликом для нас. Ми відвойовували 
право України не втратити можливість проведення Чемпіонату. Головне у 
всьому цьому – те, що ми, по-перше, зуміли за дуже короткі терміни 
впоратися з дуже непростим завданням, а по-друге, те, що ми зробили, 
залишиться на довгі роки мешканцям нашої держави. Це – найголовніший 
успіх того, що Україна отримала право провести Євро-2012», – заявив 
голова області (Харківщина і Україна в цілому зуміла в максимально 
короткий термін впоратися з підготовкою до Євро-2012 // Офіційний 
сайт Харківської облдержадміністрації 
(http://kharkivoda.gov.ua/uk/news/view/id/11744). – 2012. – 16.03). 



  39

* * * 
С мая в Харькове будет сформирован автопарк автобусов, которые во 

время Евро-2012 будут развозить гостей по туристическим объектам 
Харьковщины. Об этом директор КП «Харьковский организационно-
методический центр туризма» Д. Дармостук. 

По его словам, с мая начнется обкат маршрутов – автобусы будут 
перевозить группы туристов, журналистов, чиновников. КП «Харьковский 
организационно-методический центр туризма» уже договорился с 
перевозчиками о предоставлении на период Евро-2012 20-ти и 50-местных 
автобусов. 

«Мы повезем туристов по Золотому кольцу Слобожанщины. В этот 
маршрут включены наиболее интересные крупные туристические объекты 
Харьковской области. Мы хотим презентовать эти объекты под Евро-2012», 
– отметил Д. Дармостук. 

Он отметил, что сейчас продолжается подготовка информационных 
буклетов для туристов. 

Он добавил, что к Евро-2012 в четвертом подъезде Госпрома будет 
открыта сувенирная лавка, где будет продаваться все, что связано с 
символикой Харьковщины. 

 Напомним, что с июля 2011 года два туристско-информационных 
пункта в Харькове обслужили порядка 1500 туристов (Евро-2012: в 
Харькове появится автопарк туристических автобусов  // Городской 
Дозор (http://dozor.kharkov.ua/city/evro-2012/1105682.html). – 2012. – 14.03). 

 
* * * 

Около 60 европейских фанов поселятся в общежитии Харьковского 
института госуправления на период Евро-2012. Подавляющее большинство 
из них – голландцы. 26 комнат, расположенных на 9-м этаже здания по 
адресу ул. Клапцова, 2, уже отремонтированы и одобрены менеджером из 
Нидерландов. Еще несколько номеров также забронировал официальный 
оператор по размещению гостей футбольного турнира – компания TUI 
Travel. 

«Мы провели ремонт для удобства студентов. Но так, как мы успели 
завершить его к началу Евро-2012, решили сдавать в аренду эти комнаты 
гостям чемпионата», – рассказал начальник управления развития 
материальной базы института В. Славинский. По его словам, таким образом 
вуз сможет заработать дополнительные деньги. 

В студенческом общежитии поместится около 60-ти европейцев. Цены 
будут невысокими – от 70 до 85 грн за номер. Кроме того, в это время здесь 
будет работать комната милиции, а преподаватели будут поддерживать 
дисциплину на этаже (За ночь в Харькове на Евро голландцы заплатят до 
85 грн // Ирта-fax (http://irtafax.com.ua/news/2012/03/2012-03-19-49.html)). 
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Проблеми 

 
У Львівській ОДА відбулася нарада з вирішення проблемних питань 

будівництва пішого бульвару, створення та функціонування буферної зон на 
території Львівського іподрому для потреб Міжнародного аеропорту 
«Львів» в рамках підготовки до проведення чемпіонату Європи 2012 року з 
футболу. Про повідомила прес-служба Львівської ОДА. 

Участь у нараді взяли керівники відповідних структурних підрозділів 
облдержадміністрації, Львівської міської ради, представники ДП 
«Міжнародний аеропорт «Львів» ім. Данила Галицького», ПрАТ 
«Львівський іподром».  

Під час наради присутні обговорили питання щодо облаштування 
буферної зони для потреб Міжнародного аеропорту «Львів» та фан-кемпінгу 
на території Львівського іподрому, а також будівництва пішохідного 
бульвару до стадіону «Арена-Львів» і стоянки шатл-басів (У Львівській 
ОДА обговорили проблеми підготовки до «Євро-2012» // Західна 
інформаційна корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/03/15/339078)). 

 
* * * 

Львівські фанати морально готові до проведення «фанатського 
майдану». До висловлення протесту їх підштовхує ймовірне прийняття 
Закону про внесення змін до деяких законодавчих актів (щодо забезпечення 
громадського порядку та безпеки до, під час та після проведення 
футбольних матчів). Про це йшлося під час прес-конференції, що провели 
представники громадської організації «Завжди вірні». 

«Ми зібралися, аби висловити протест проти антифанатського 
законопроекту   № 9662, який внесений на розгляд Ради «гомосовєтікусом» з 
єхидною посмішкою. Нам відомо, що в березні цей законопроект захочуть 
«проштовхнути і, думаю, їм це без проблем вдасться. Цим законом 
заборонено все  – навіть пересуватися із сектора в сектор. І це торкнеться не 
лише фанів, але й усіх вболівальників. У Донецьку такі заборони уже 
введено в дію. Там уже заборонено вигукувати «Слава Україні!» та «Героям 
слава!»», – зазначив один із фанатів. 

На його думку, цей законопроект мають намір прийняти, оскільки влада 
боїться фанатського руху, котрий збуджує патріотизм та піднімає народ. 

«Цей закон хочуть прийняти, бо піднімається патріотизм. На стадіонах 
звучать українські патріотичні гасла. Цього й бояться. Але з прийняттям 
такого закону, народного вибуху чекати доведеться недовго. Ті, що навколо 
В. Януковича, давлять усі верстви населення, вони провокують народний 
гнів. Не розумію, чи цього В. Янукович не бачить? Малий бізнес уже 
задавили і тепер хочуть «фанатський майдан»? Але ми не туристи й палатки 
ставити не будемо. Ми будемо діяти іншими методами. Звертаємося зараз до 
усіх вболівальників: це не лише антифанатський закон, він торкнеться 
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кожного. На стадіоні це буде «прокатка», а далі такі заборони зачеплять усе 
суспільство», – заявили фанати. 

За словами фанатів, протестний рух торкнеться не лише Львова але й 
усієї України. Поміж фанами різних футбольних клубів уже проводились 
переговори  щодо спільного виступу проти прийняття законопроекту. «Усі 
клуби забули про якусь ворожнечу, усі готові об’єднатися  і разом 
проводити протести», – зазначили фанати. 

Нагадаємо, що законопроект №  9662 зареєстрований 29.12.2011. 
Ініціатором законопроекту виступив народний депутат В. Колісниченко 
(Львівські фанати виступають з протестом проти законопроекту 
В. Колісниченка // Львівський портал 
(http://portal.lviv.ua/news/2012/03/14/135450.html)). 

 
* * * 

МВД Украины насчитало 111 случаев, связанных с незаконным 
использованием средств, выделенных на строительство и реконструкцию 
объектов в рамках подготовки к Евро-2012 

В частности, в Киеве разоблачены должностные лица Республиканского 
высшего училища физической культуры, которые в декабре 2011 года 
завысили стоимость ремонта двух общежитий на общую сумму свыше 
4,6 млн грн. 

На Львовщине возбуждено уголовное дело на должностных лиц двух 
предприятий, в результате действий которых было совершено 
необоснованное перечисление из государственного бюджета 1,6 млн грн на 
реконструкцию стадиона комплексно-спортивной базы Львовского 
государственного университета физической культуры. 

«На Закарпатье возбуждено уголовное дело на должностных лиц 
Службы автомобильных дорог в Закарпатской области и Ракошинского 
сельского совета, которые во время освоения государственных средств, 
выделенных для строительства участка автодороги Киев – Чоп по программе 
подготовки к Евро-2012, в 2009 году незаконно составили и выдали 
заведомо ложный документ, на основании которого выделены земельные 
участки площадью 1,75 га и оформлено 22 государственных актов на право 
собственности», – сообщает МВД. 

Позже эти же должностные лица заключили между указанными 
22 лицами и Службой автомобильных дорог в Закарпатской области 
договоры купли-продажи земельных участков, согласно которым на покупку 
указанных земельных участков из государственного бюджета 
безосновательно выделены средства – 941,7 тыс. грн. 

Перечень примеров незаконного «освоения» средств продолжила 
Харьковщина. Там разоблачили должностных лиц финансово-строительной 
корпорации, которые по заказу коммунального предприятия «Харьковский 
метрополітен» подделали акты выполненных ремонтно-строительных работ 
по укреплению грунтов в основании тоннелей линии метрополитена и 
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устранения течи станции «Метростроителей им. Ващенко», завысив 
стоимость выполненных работ, вследствие чего нанесли ущерб государству 
на сумму 142,2 тыс. грн (В милиции насчитали 111 случаев хищения 
средств, выделенных на Евро-2012 // Четверта Влада  
(http://4vlada.net/politika-i-biznes/v-militsii-naschitali-111-sluchaev-
khishcheniya-sredstv-vydelennykh-na-evro-2012). – 2012. – 17.03). 

 
* * * 

За позовом прокуратури Житомирської області у судовому порядку на 
користь дочірнього підприємства «Житомирський облавтодор» відкритого 
акціонерного товариства «Державна акціонерна компанія «Автомобільні 
дороги України» стягнуто заборгованість на суму понад 1,1 млн грн за 
виконання ремонтних робіт. 

Перевіркою прокуратури щодо використання бюджетних коштів, 
виділених за програмою підготовки до чемпіонату Європи з футболу «Євро-
2012», встановлено, що вказане дочірнє підприємство виконало роботи із 
капітального ремонту мостів та автотраси Київ-Ковель-Ягодин, передбачені 
договорами субпідряду. Однак відкрите акціонерне товариство, яке 
визначено замовником робіт та розпорядником бюджетних коштів, не 
розрахувалося за виконані роботи.Таким чином, органами прокуратури 
області вжито заходи щодо захисту інтересів держави у бюджетній сфері 
(На Житомирщині неправомірно використовували бюджетні кошти 
при підготовці до «Євро-2012» // Замкова гора 
(http://zamkova.info/zhytomyrshyna/12563-na-zhitomirschin-nepravomrno-
vikoristovuvali-byudzhetn-koshti-pri-pdgotovc-do-yevro-2012.html). – 2012. – 
19.03). 

 
 
 

ПРОГНОЗИ 
 

Начальник Чопской таможни А. Похилько заверил, что его 
подопечные справятся с наплывом туристов-болельщиков на Евро-2012. 

 «По прогнозам, большинство футбольных фанатов и туристов во 
Львов будут ехать именно через международные пункты пропуска «Тиса» и 
«Ужгород». Мы уже встречались с коллегами из Венгрии и Словакии. 
Принято решение, что для болельщиков будет выделяться дополнительная 
полоса движения.  

 На таможенном посту «Тиса» грузовики будут ехать в реверсном 
режиме, таким образом освободим для автобусов отдельную полосу, а на 
ПП «Ужгород» проблемы вообще не возникнут. Там достаточное 
количество полос, чтобы одну выделить для гостей Евро-2012. Наши 
инспекторы готовы. Ждем гостей. Не должно возникнуть проблем и в 
общении между стражами границы и европейскими гостями. 
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120 инспекторов таможни официально получают доплаты за знание 
иностранного языка. Больше всего работников уже свободно владеют 
венгерским, английским, словацким несколько – чешским, польским, 
испанским, немецким и румынским языками. В прошлом году к нам 
прибыло пополнение – 56 выпускников профильной академии, которые в 
совершенстве знают английский» – рассказал А. Похилько (Чопская 
таможня выделит еще одну полосу для фанатов Евро-2012 // Интернет-
издание UA- Reporter.com (http://ua-reporter.com/novosti/114579). – 2012. – 
14.03). 
 

* * * 
За попередніми прогнозами, на кожен із матчів Євро-2012 до Львова 

приїдуть близько 10 тис. уболівальників з Німеччини, близько 4 тис. – з 
Данії та 3 тис. – з Португалії. Повідомив О. Засадний, директор 
департаменту Євро-2012 Львівської міської ради. 

З його слів, згідно з цими прогнозами, іноземних уболівальників з 
квитками до Львова приїде не менш як 30 тис. 

Натомість тих іноземців, які приїдуть до міста на Євро-2012, без 
квитків, підрахувати складно. Попередньо орієнтуються на 3-4 тис. 
вболівальників з Німеччини. 

«А португальці та данці навряд чи приїдуть до Львова без квитків. У 
цих країнах кількість заявок на квитки є меншою, аніж самих квитків», – 
додав О. Засадний (На кожен з матчів Євро-2012 у Львові приїде близько 
17 тис. іноземців: З квитками // Експрес 
(http://lviv.expres.ua/news/2012/03/15/51617). – 2012. – 15.03).  
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